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VERSLAG 
VAN DE OPENBARE VERGADERING VAN DE RAAD 

VAN DE GEMEENTE GEMERT-BAKEL D.D. 12 november 2020  
 

Aanwezig:  
De raadsleden: M.P. Bankers (Lokale Realisten/D66), A.M. Coopmans (Dorpspartij), 

J.M. Dam-Coppens (CDA), D.W.M. Diesveld (Lokale Realisten/D66), 
H.L.M. van Eck (Dorpspartij), T.J.J. van den Elsen (CDA), T.G.P. van den 
Eventuin–Boogaerts (SOCIAAL GEMERT-BAKEL), DH.J.M. de Haas 
(Dorpspartij), J.A.M. Hoevenaars (SOCIAAL GEMERT-BAKEL), C.M.M. van 
de Hurk-Kuunders (CDA), S. Janszen (CDA), H.A.J. van Kessel (CDA), 
A.W.J. van Kollenburg (SOCIAAL GEMERT-BAKEL), J.J.W.M. van Loon 
(CDA), A.M.J.J.T. Methorst–van Kessel (Lokale Realisten/D66), W.M. 
Meulenmeesters (CDA), A.L. van Oort MSc (Dorpspartij), A.T.W. Relou 
(CDA), F.T.J.H. Verhees (CDA), A.W.J. Vogels (fractie Vogels), J. 
Vroomans (VVD) en W.S.A. van Zeeland (CDA)  

 Afwezig:  J.H.H.M. Smits-Overbeek (CDA) 
Voorzitter: ing. M.S. van Veen  
Griffier: P.G.J.M. van Boxtel  
Portefeuillehouders: A.A.H.C.M. van Extel – van Katwijk, I. van Dijk, mr. W.C.P. Steeghs  
Mede aanwezig: G. Wouters (gemeentesecretaris) 
Notulist: Het Notuleercentrum

1 Mogelijkheid tot inspreken 
Er zijn geen insprekers. 

2 Opening en vaststellen van de agenda
De voorzitter opent de vergadering om 18.30 uur en verzoekt om een kort moment van 
stilte. Hij meldt het bericht van verhindering van raadslid Smits-Overbeek en stelt vast dat 
voldoende quorum bestaat. 
De voorzitter doet enkele korte mededelingen:
 Vanaf de raadsvergadering van heden, zal de heer Vogels aanwezig zijn namens de 

nieuwe fractie Vogels. 
 De raad heeft twee overlijdensberichten ontvangen. Het betreft de heer Faas, voormalig 

raadslid namens VVD en de heer Van de Wetering, voormalig raadslid namens CDA.

De heer Janszen oppert om bij het indienen van moties of amendementen, niet de volledige 
tekst voor te lezen, maar dit te beperken tot de oproep aan het college. Zodoende kan 
spreektijd worden bespaard.

De voorzitter constateert dat de raad zich kan vinden in deze werkwijze.
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.
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3 Vragenrecht raadsleden 
De heer Meulenmeesters heeft gehoord dat de aanvragen van zowel kleine, als grote 
zakelijke gebruikers voor zonnepanelen op dak, op een wachtlijst van Enexis worden 
geplaatst. De reden is dat een tekort aan transportcapaciteit dreigt. De talrijke aanvragen 
voor grote zonneweides blokkeren nu blijkbaar de aanvragen van ondernemers om 
zonnepanelen op hun daken te kunnen leggen. Hierdoor stagneert de verduurzaming van 
bedrijven, die hun dak willen benutten voor zonnepanelen. Bovendien druist dit in tegen het 
principe van de zonneladder. 
Spreker vraagt de wethouder wat zij denkt te kunnen doen om voorrang te geven aan 
zonnepanelen op daken van stallen en bedrijfshallen. Spreker vraagt voorts of dit 
consequenties heeft voor de pilot om zonneweides in de gemeente Gemert-Bakel toe te 
staan. Tot slot, wordt de wethouder verzocht het probleem regionaal te agenderen. 

Wethouder Van Extel is bekend met het geschetste probleem. Vanuit de regio is een brief 
aan het rijk gestuurd met de oproep om hier met spoed een oplossing voor te bieden. Ook 
met de MRE is dit reeds besproken en worden op directieniveau gesprekken gevoerd moet 
Enexis en TenneT. Het college heeft het voornemen om in de commissievergadering van 
25 november het vastgestelde gemeentelijk beleid te bespreken en zon op dak voorrang te 
geven. Meer gemeenten in de omgeving hebben hetzelfde voornemen. 

De heer Meulenmeesters kan zich hierin vinden. 

De heer Vogels vraagt of de wachtlijst ook van toepassing is op bedrijven, die uitsluitend 
voor eigen gebruik, panelen willen plaatsen. 

Wethouder Van Extel antwoordt dat het probleem zich voordoet bij de aanvragers van 
grotere aantallen zonnepanelen, waarbij de mogelijkheid bestaat om stroom terug te leveren 
aan het net. Bij de commissievergadering van 25 november komt dit onderwerp aan de orde. 

De heer Hoevenaars attendeert op het ophaalschema van de groene afvalcontainer. Vanaf 
2 november wordt deze container, gedurende een periode van vier maanden, nog slechts 
eenmaal per vier weken opgehaald. Sociaal Gemert-Bakel vindt dit een te lang interval en 
heeft hier meer reacties op ontvangen. Door de klimaatverandering duurt de bladval langer 
en met de lagere ophaalfrequentie van de groene afvalcontainer kunnen burgers het blad 
niet goed kwijt. Het verzoek is daarom om pas in december te starten met de verlaagde 
ophaalfrequentie van één lichting per vier weken. 

Wethouder Van Dijk bevestigt dat dit theoretisch mogelijk is, zij het dat het budget hiervoor 
ontoereikend is. In 2021 zal opnieuw worden gekeken of later kan worden gestart met de 
verlaging van de ophaalfrequentie. In het lopende kalenderjaar kunnen aanvullend 
bladkorven worden ingezet; deze worden ook opgehaald, evenals via eigen initiatief door 
bewoners geplaatste korven.
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4 Vaststellen besluitenlijst van de gemeenteraadsvergadering van 1-10-2020
De besluitenlijst wordt zonder opmerkingen vastgesteld.

5 Ingekomen stukken
Verslag Commissie Financiën en bestuur 13-10-2020
Verslag Commissie Ruimte en Mobiliteit 14-1-2020
Verslag Commissie sociaal domein 15-10-2020

5.a Mededelingen 
Er zijn geen mededelingen.
 
5.b Postlijst
Er zijn geen op- of aanmerkingen.

5.c Lijst met toezeggingen
Er zijn geen op- of aanmerkingen.

5.d. Voortgang moties
Er zijn geen op- of aanmerkingen.

6 Vaststellen eerste wijziging van de verordening op de heffing en invordering van de 
onroerendzaakbelasting 2020 (Hamerstuk -portefeuillehouder van Dijk)

De raad besluit zonder beraadslaging en zonder stemming conform voorstel.

7 Vaststellen financiële effecten corona en mogelijke compensatie (Hamerstuk -
portefeuillehouder van dijk)

De raad besluit zonder beraadslaging en zonder stemming conform het voorstel.

8 Vaststellen pan van aanpak eikenprocessierups (Hamerstuk- portefeuillehouder van 
Extel-van Katwijk)

De raad besluit zonder beraadslaging en zonder stemming conform het voorstel.

9 Vaststellen BP Buitengebied herziening oktober 2019 (Hamerstuk- portefeuillehouder 
van Extel-van Katwijk)

De raad besluit zonder beraadslaging en zonder stemming conform het voorstel.

10 Vaststellen Verordening Tegemoetkoming Sociaal Medische Indicatie Kinderopvang 
Gemeente Gemert-Bakel 2020 (Hamerstuk – portefeuillehouder Steeghs)

De raad besluit zonder beraadslaging en zonder stemming conform het voorstel.

11 Vaststellen Begroting 2021 (Bespreekstuk – portefeuillehouder Van Dijk)
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Raad - Eerste termijn
De heer Janszen wijst er op dat gemeenten het momenteel financieel moeilijk hebben. Dat 
geldt ook voor de gemeente Gemert-Bakel. De decentralisatie van diverse taken in de 
afgelopen jaren is vanuit het Rijk niet vergezeld gegaan van de benodigde middelen. Daar 
bovenop is de coronacrisis gekomen. Dit laat zien dat het in de samenleving draait om 
kerngezond zijn en blijven. Het CDA wenst daarom iedereen kracht toe. 
Het CDA staat voor goed rentmeesterschap, een duurzaam financieel beleid en het 
waarmaken van initiatieven. Daarom complimenteert de fractie het college en de ambtelijke 
organisatie met de presentatie van een sluitende begroting, zonder OZB-verhoging en 
zonder forse bezuinigingen.
Het CDA is van mening dat gezamenlijk tot een ombuiging van zaken moet worden 
gekomen. Gemeenten moeten zich niet in de houdgreep genomen voelen door de landelijke 
overheid. Een overheid moet lef tonen en ruimte voelen om initiatieven waar te maken. De 
gemeenteraad van Gemert-Bakel heeft de afgelopen tijd met resultaat gesproken over het 
ombuigen van processen en omgangsvormen. Er moet altijd ruimte zijn voor initiatieven, 
waarbij de benodigde ondersteuning en sturing moet worden geboden. Het CDA ziet in de 
gemeente Gemert-Bakel veel initiatieven en wil daarvoor staan. 
De gemeente blijft groeien. De driehoek economie, wonen en leefbaarheid is daarbij van 
groot belang. De basis voor wonen wordt gevormd door voldoende goede woningen. Voor 
het CDA ligt de nadruk daarbij op starters en jongeren. Het is van belang dat er snelheid 
wordt gemaakt met woningbouwplannen. Daartoe moeten zo snel mogelijk 
bestemmingsplannen aan de raad worden voorgelegd. De toezegging van de wethouder, dat 
de raad in december wordt bijgepraat over de stand van zaken van projecten wordt 
gewaardeerd. De heer Janszen vraagt of de wethouder wil toezeggen de raad ieder kwartaal 
te informeren over de voortgang wat dit onderwerp betreft. 
Helaas is de woningbouw in De Rips nog niet zo ver gevorderd. Eerder heeft het CDA - 
samen met de VVD - een motie ingediend om de grondprijzen in de kleine kernen te 
verlagen. Om dat doel te bereiken, dient het CDA wederom een motie in, samen met de VVD, 
fractie Vogels en SOCIAAL GEMERT-BAKEL. Het doel is om starters en jongeren goede kansen 
te bieden in De Rips en Elsendorp. 

Motie 1: 
Onderwerp: lagere grondprijs voor starters in kleinste kernen

Roept het college op om:
1. de grondprijzen < 200 m² per m² woningbouw Gemert-Bakel 2021 voor de kernen De 

Rips en Elsendorp te verlagen met € 20 p/m² naar € 220 p/m²;
2. de lagere opbrengsten mee te nemen in de eerste volgende actualisatie van de 

grondexploitatie en op het moment er een voorziening getroffen dient te worden dit te 
dekken uit de algemene reserve bouwgrondexploitatie;

3. het college op te dragen het volkshuisvestingsbeleid zodanig uit te voeren dat uitsluitend 
starters op de woningmarkt in De Rips en in Elsendorp gebruik maken van deze verlaagde 
grondprijs.
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Het CDA is van mening dat de gemeente anticyclisch moet bewegen. Dat wil zeggen dat bij 
een goede markt geen gronden worden aangekocht en bij een slechte markt wél. Zo kan de 
gemeente sturen, de markt helpen en zorgen voor een goed woningaanbod. 
Het CDA vraagt zich af of de gemeente zich weer moet voorbereiden op een actief 
grondbeleid. Strategisch aankopen biedt wellicht kansen om initiatieven waar te maken. 
Het CDA staat voor leefbaarheid, goede voorzieningen en een goede infrastructuur. Er wordt 
hard gewerkt aan leefbaarheid in de gemeente, zoals in het centrum van Bakel en de 
ontwikkeling van een MFA. Bevorderen van de leefbaarheid zit echter niet alleen in de 
ontwikkeling van grote projecten, maar ook in kleine initiatieven. Zo laat de verlichting van 
het pad te Bakel te wensen over. Daarom dient het CDA samen met de Dorpspartij een 
amendement in inzake de verlichting op dit pad

Amendement 1: 
Onderwerp: verlichting pad tussen de Auerschootseweg en de Burgemeester Diepstratenlaan 
te Bakel

Besluit:
Het door burgemeester en wethouders hiervoor aangehaalde voorgestelde besluit als volgt 
te wijzigen:
1. om op zeer korte termijn (uiterlijk december 2020) 2 stuks lichtmasten te plaatsen naast 

het bovengenoemde pad.
2. de betreffende kosten hiervoor bedragen ca. € 3.350,00 (inclusief btw).
3. de kosten te dekken uit het resterende bedrag, wat voor 2020 extra was gereserveerd, 

voor het bestrijden van de eikenprocessierupsen het restant van de begroting.

Het CDA wacht het initiatief met betrekking tot Handel met belangstelling af en wil samen 
met de initiatiefnemers kijken hoe deze plannen kunnen worden waargemaakt. 
Inmiddels zijn er ook initiatieven voor het centrum van Milheeze. Het CDA wil een 
startkrediet beschikbaar stellen om de haalbaarheid van deze plannen te onderzoeken. 
Hiertoe dient het CDA, samen met de Dorpspartij een motie in.
NB – Deze motie wordt later gewijzigd naar een amendement.

Motie 2:
NB Motie 2 wordt later gewijzigd naar amendement 4.
Onderwerp: Voorbereidingskrediet haalbaarheidsonderzoek Milheeze centrum

Besluit het hiervoor aangehaalde door het college van burgemeester en wethouders 
voorgestelde besluit als volgt te wijzigen:
Besluit:
1. een voorbereidingskrediet ter grootte van € 15.000 beschikbaar te stellen voor het 

realiseren van een haalbaarheidsonderzoek voor Milheeze centrum en deze kosten ten 
laste te brengen van de positieve resultaat van de begroting;
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2. voortvarend aan de slag te gaan met het haalbaarheidsonderzoek en dit uiterlijk juli 2021 
ter besluitvorming aan de raad voor te leggen.

De heer Janszen wijst op de golfbaan in Bakel en Milheeze en is blij dat de ingeslagen weg, 
dankzij zowel het voormalige als het huidige bestuur van de beheerstichting, vruchten 
afwerpt. Er is een stabiele situatie ontstaan waarin zwarte cijfers kunnen worden geschreven. 
Ondanks de coronacrisis kan een toenemend ledenaantal worden vastgesteld. De 
doorontwikkeling van de golfbaan is een voorbeeld van lef en initiatief. Het CDA omarmt van 
harte de toekomstplannen om te kijken naar een gebiedsvisie en gebiedsplan.
De ontwikkeling van het kasteel in Gemert is op de goede weg. Het CDA is voorstander van 
behoud door ontwikkeling. Het CDA wenst een toelichting op de stand van zaken in dezen. 
Ook de plannen voor het centrum van Gemert verlopen voorspoedig; er is inspraak en 
samenspraak. Een terugkerend thema is groen in combinatie met water en het CDA acht dit 
een belangrijk thema. Nog meer groen vergroot de leefbaarheid van het centrum. 
Daarom wil het CDA onderzoek laten doen naar het plaatsen van nog meer bomen en groen 
op het plein. De fractie denkt daarbij aan mobiel groen, dat eenvoudig kan worden verplaatst 
bij evenementen en dient hiertoe een motie in. 

Motie 3: 
Onderwerp: mobiel groen centrum Gemert  

Draagt het college op om:
1. een mobielgroenplan te ontwikkelen voor Gemert centrum, in de vorm van bloembakken 

met bomen en planten, om de (be)leefbaarheid van het centrum Gemert te vergroten, en 
de daarbij behorende kosten inzichtelijk te maken;

2. een verlichtingsplan te ontwikkelen en de daarbij behorende kosten inzichtelijk te maken;
3. de plannen uiterlijk juni 2021 te presenteren aan de raad.

Het CDA vindt het belangrijk om plannen integraal te bekijken. Het CDA streeft naar een 
groene Komweg, goede parkeervoorzieningen, een bruisend centrum en een goed aanbod 
van winkels en horeca en wellicht een OV-hub. De fractie informeert naar de stand van 
zaken met betrekking tot de plannen voor een cultuurcentrum in het centrum van Gemert. 
Leefbaarheid is belangrijk voor alle lagen in de samenleving. Een aantal jaren geleden heeft 
het CDA samen met D66 het initiatief genomen om speeltuintjes te redden. Volgens het 
huidige beleid zal er op korte termijn verschraling van de speelvoorzieningen plaatsvinden. 
Het CDA wil dit proces een halt toeroepen. Hiertoe wordt later ter vergadering een motie 
ingediend door de Dorpspartij, samen met de Lokale Realisten/D66, SOCIAAL GEMERT-
BAKEL en het CDA. 
Om uit de huidige crisis te komen, moet worden geïnvesteerd en geïnnoveerd. De horeca is 
de afgelopen periode ondersteund door de mogelijkheid te bieden de terrassen uit te 
breiden en winterterrassen aan te leggen. Helaas heeft de tweede coronagolf dit laatste 
belet. De gemeente moet bedrijven nu vooral blijven steunen, zowel kleine als grote. Zij 
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zorgen voor werkgelegenheid. Het CDA roept alle inwoners op zoveel mogelijk lokaal te 
kopen. 
Investeren en innoveren zijn ook belangrijk voor het buitengebied. Het vraagstuk van de 
leegkomende nertsenbedrijven komt ook op de gemeente Gemert-Bakel af. Initiatieven in dit 
verband dienen de ruimte te krijgen en daartoe zal later ter vergadering door de Dorpspartij 
een motie worden ingediend, de motie Ontwikkelmogelijkheden VAB-beleid.
De komst van de nieuwe Omgevingswet dient samen te worden opgepakt, waarbij 
zorgvuldigheid boven snelheid gaat. 
De heer Janszen wijst op de aanwezigheid binnen de gemeentelijke organisatie van de beste 
economische ambtenaar 2020, Wil Verhaag. Dat is bijzonder te noemen, maar de vraag van 
het CDA is of het gehele ambtelijke apparaat wel klaar is voor de grote vraagstukken, die op 
de gemeente afkomen. Hiertoe zal de VVD, samen met het CDA, later een motie indienen. 
Goede bereikbaarheid is de motor voor de economie. De wegen zijn op orde en worden, 
waar nodig, aangepakt, inclusief de fietspaden. Omdat Gemert-Bakel niet direct langs een 
snelweg ligt, is het OV uitermate belangrijk. Het CDA is nog steeds voorstander van ‘twee 
keer twee’ tussen Gemert en Asten en wil zich hier hard voor blijven maken. Voorts denkt 
het CDA aan inzet van deelauto’s. Bij de gewenste nieuwe OV-hub zou een opstelling voor 
deelauto’s een aanvulling zijn. Daartoe dient het CDA een motie in. 

Motie 4: 
Onderwerp: HUB voor deelauto’s 

Roept het college op om:
1. in gesprek te gaan met organisatie(s) welke deelauto’s faciliteren; denk aan bijvoorbeeld 

Amber Mobility of gelijkwaardig;
2. het aantrekkelijk te maken voor deelplatforms om ook één of meerdere hub’s te creëren 

in onze gemeente;
3. een oriëntatie uit te voeren om te beoordelen welke locaties in onze gemeente geschikt 

zijn voor een hub en of dit een aanvulling is voor het beoogde OV-hub.

Het CDA staat voor een goede economie en bereikbaarheid. Een sterke samenleving betekent 
goede zorg voor iedereen. Goede zorg is bereikbaar, betaalbaar en beschikbaar. Hetzelfde 
geldt voor onderwijs. Belangrijk is om een coöperatieve samenleving voorrang, ruimte en 
vertrouwen te geven en te luisteren naar wat er speelt. Daarom vindt het CDA het belangrijk 
om bij de nieuwe aanbesteding voor het leerlingenvervoer de ouders en kinderen te 
betrekken. Het CDA vraagt of de wethouder dit kan toezeggen.
Het CDA wil iets doen aan de laaggeletterdheid in de gemeente. Daartoe zal later ter 
vergadering een motie worden ingediend.
Na jaren van oplopende cijfers, heeft de gemeente inmiddels grip op de kosten voor de 
Jeugdzorg, maar nu moet de gemeente zich zorgen gaan maken over de oplopende Wmo-
kosten. Het CDA vindt het belangrijk om ook op deze kosten grip te krijgen. Om hiervoor te 
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zorgen, dient het CDA, samen met de VVD een motie in: Solidariteitsoproep. De VNG heeft 
deze oproep ook reeds landelijk gedaan. 

Motie 5: 
Onderwerp: Solidariteitsoproep

Roept het college op om:
1. een communicatiecampagne te starten om inwoners van onze gemeente met een hoger 

inkomen die een beroep kunnen/willen doen op hulp bij het huishouden na te laten 
denken over de vraag: is hulp in de huishouding een recht waar ik gebruik van wil maken 
of kan ik het zelf organiseren?

2. deze communicatie zo snel mogelijk te starten, doch uiterlijk januari 2021. 

De rode draad in het betoog van het CDA is gericht op ‘initiatieven’. Het initiatief van 
Lumens voor overname van het professionele maatschappelijk werk waardeert het CDA, ook 
al is sprake van een moeilijke opgave. Het CDA hoort graag of dit per 1 januari 2021 staat. 
Met het besluit om niet langer samen te werken met De LEV ziet het CDA kans om de 
uitvoering binnen het sociaal domein van onderop en dichterbij de samenleving te 
organiseren. De fractie roept de wethouder daarom ook op om niet alles vanuit het 
gemeentehuis te bedenken, maar vooral in gesprek te gaan met partijen, die iets kunnen 
betekenen, zoals de dorpsraden en de KBO. Ook de dorpsondersteuners, vrijwilligers en 
mantelzorgers zijn belangrijk en moeten zich gewaardeerd blijven voelen. 
Tot slot, wijst spreker er op, dat heden - dankzij lef en initiatieven - een sluitende begroting 
voorligt zonder OZB-verhogingen en bezuinigingen. Het CDA is daar trots op. De fractie wil 
deze ingeslagen weg met raad en college graag vasthouden. 

De heer Van Oort MSc wijst op de noodzaak om te blijven investeren in scholen, cultuur, 
levendige dorpen en leefbaarheid. Het jaar 2020 is een bijzonder jaar gebleken; de impact 
van corona op de samenleving en economie is enorm. De fractie hoopt dat 2021 een beter 
jaar gaat worden. 
Het college heeft een structureel sluitende begroting neergelegd zonder extra OZB-
verhogingen en extra bezuinigingen. Deze begroting voorziet in onderwijshuisvesting voor 
het Commanderij College en de Berglarenschool, investeringen in kunst en cultuur en 
centrumontwikkeling in Gemert en Bakel. De Dorpspartij is daar zeer tevreden over. Op de 
achtergrond blijft echter de onzekerheid over de impact van het coronavirus sluimeren, 
zowel op landelijk niveau, als op lokaal niveau. De ontwikkeling van de zorgkosten en de 
kosten voor gemeentelijke regelingen is onzeker, evenals de verdeling van het 
Gemeentefonds, die voor plattelandsgemeenten slecht lijkt te gaan uitpakken. 
Desondanks staat de gemeente Gemert-Bakel er momenteel veel beter voor dan vijf of tien 
jaar geleden. De aanpak om de spaarpot aan te vullen, heeft vruchten afgeworpen. Het 
weerstandsvermogen is op peil en de schuldenlast is afgenomen. De gemeente moet echter 
koers houden om de financiële positie van Gemert-Bakel te behouden en te verbeteren. De 
Dorpspartij zoekt daarbij de balans tussen het op orde brengen en verder verbeteren van de 
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financiële positie enerzijds en anderzijds het doen van investeringen in zaken die bijdragen 
aan de leefbaarheid. 
Voor de Dorpspartij blijven de primaire fundamenten belangrijk, te weten de zorg voor 
voorzieningen voor het onderwijs, sport en cultuur en investeren in financiën en 
leefbaarheid. Eerder heeft de fractie opgeroepen tot behoud van voorzieningen en 
investeringen in de toekomst; in de voorliggende begroting is die lijn terug te zien. 
In 2021 wil de fractie plannen zien voor nieuwe scholen in de gemeente. Nieuwbouw voor 
het Commanderij College en de Berglarenschool staan daarbij voorop. Het integraal 
onderwijshuisvestingsplan ligt klaar en de fractie wil ‘gas geven’ op de projecten. 
De Dorpspartij wil dat het college het komende jaar kunst en cultuur nadrukkelijker op de 
agenda plaatst. Er zijn middelen opgenomen voor onderzoek naar het cultuurhuis, maar 
cultuur is veel meer dan alleen een gebouw. De fractie wil de bestaande initiatieven 
versterken om kinderen kennis te laten maken met muziek en beeldende kunsten. Kunst en 
cultuur kunnen zorgen voor verlevendiging van de centra in Gemert en Bakel. Kunst in de 
openbare ruimte draagt bij aan versterking van deze centra. Voor al dit soort aspecten wenst 
de fractie een gemeentelijke visie op kunst en cultuur. Hiertoe dient de Dorpspartij, samen 
met Lokale Realisten/D66 en SOCIAAL GEMERT-BAKEL een motie in. 

Motie 6: 
Onderwerp: Opstellen cultuurvisie

Roept het college op om:
1.  in 2021 een gemeentelijke visie kunst en cultuur op te leveren, die in samenspraak met 

de lokale partners is opgesteld.
 
De heer Van Oort MSc vraagt aandacht voor eenzaamheid onder de inwoners, nu opnieuw 
forse maatregelen zijn opgelegd ter bestrijding van het coronavirus. De fractie vraagt de 
portefeuillehouder sociaal domein om hier alert op te zijn via de dorpsondersteuners en de 
vrijwilligersorganisaties. 
In het subsidieprogramma sociaal domein ziet de Dorpspartij bepaalde projecten niet 
terugkomen, terwijl de fractie voortzetting van een aantal van deze projecten wel van belang 
vindt. De syntheseklas is er daar één van, naast de extra impuls voor het tegengaan van 
laaggeletterdheid. Hiertoe dient de Dorpspartij, samen met het CDA, Lokale Realisten/D66 
en SOCIAAL GEMERT-BAKEL, een motie in. 

Motie 7: 
Onderwerp: Syntheseklas en project laaggeletterdheid

Roept het college op om:
1. met ingang van de begroting 2021 voor de projecten syntheseklas en project 

laaggeletterdheid structureel de benodigde middelen op te nemen met een plafond van 
totaal € 41.000 per jaar; 
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2. voor de structurele dekking zoveel als mogelijk aan te sluiten bij het 
onderwijsachterstandenbudget.

De ontwikkeling van de zorgkosten blijft een onzekere factor, maar de gemeente moet 
ervoor blijven zorgen, dat de inwoners de ondersteuning krijgen, die ze nodig hebben. Om 
dit te bereiken, komt er in 2021 een bedrag van € 600.000 bij. Daartegenover staat dat – 
onder verwijzing naar de continue toename van de zorgvraag en vergrijzing van de 
samenleving - dit bedrag niet onuitputtelijk is. Andere gemeenten roepen rijkere ouderen 
zelfs op om af te zien van gemeentelijke bijdragen voor de hulp, wanneer zij dit nodig 
hebben. In Gemert-Bakel is de afgelopen jaren gebleken dat preventie aan de voorkant een 
afname kan betekenen van de vraag om complexe en duurdere zorg. Spreker doelt hiermee 
expliciet op de inzet van de autisme-expert. De Dorpspartij roept op om deze preventieve 
aanpak verder uit te bouwen zodat de dienstverlening vanuit de gemeente beschikbaar blijft, 
voor iedereen die dat nodig heeft. De fractie wil hiervoor een GZ-psycholoog aantrekken en 
dient hiertoe een amendement in. 

Amendement 2: 
Onderwerp: Preventieve inzet GZ-psycholoog

Besluit:
Het door burgemeester en wethouders hiervoor aangehaalde voorgestelde besluit als volgt 
te wijzigen:
1. Voor 2021 en 2022 incidenteel extra € 80.000 op te nemen voor het inkopen van een GZ-

psycholoog (circa 0,5 FTE), en voor de jaren daarna de kosten budgetneutraal op te 
nemen als zijnde een besparing op de programmakosten sociaal domein (jeugd en Wmo). 

2. Kosten te dekken uit het positief saldo van de begroting 2021 en 2022;
3. Twee maal per jaar te evalueren en te rapporteren over het rendement van de inzet van de 

GZ-psycholoog in kwaliteit en kwantiteit (de besparing op de programmakosten).

Bij investeren in preventie en investeren in leefbaarheid zijn spelen en bewegen belangrijk 
voor kinderen. De fractie wil dit graag méér stimuleren, maar ziet in de praktijk dat 
voorzieningen verdwijnen. Daarom vraagt de fractie het college om in 2021te komen met 
een nieuw beheerplan ‘Spelen en bewegen in de openbare ruimte’. Tot die tijd wil de fractie 
geen verschraling van speeltoestellen. Hiertoe dient de Dorpspartij - samen met het CDA, 
Lokale Realisten/D66 en SOCIAAL GEMERT-BAKEL - een motie en een amendement in. 

Motie 8: 
Onderwerp: Opstellen beleid en ‘Beheerplan spelen en bewegen in de openbare ruimte’

Roept het college op om:
1. in 2021 een nieuw beleid en ‘Beheerplan spelen en bewegen in de openbare ruimte’ op te 

leveren in samenspraak met betrokken inwoners, bewegingsspecialisten, buurtsportcoach 
en dorpsraden;
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2. totdat er een nieuw beleid en beheerplan is vastgesteld, geen speeltoestellen te 
verwijderen / niet te vervangen. Indien dit een tekort aan middelen veroorzaakt vanuit de 
bestaande voorziening, terug te komen naar de raad met een voorstel voor 
beschikbaarstelling van aanvullend krediet.

Amendement 3: 
Onderwerp: Opstellen beleid en ‘Beheerplan spelen en bewegen’

Besluit:
Het door burgemeester en wethouders hiervoor aangehaalde voorgestelde besluit als volgt 
te wijzigen:
1. incidenteel € 20.000 (NB dit wordt aangepast tot € 40.000) in de begroting 2021 op te 

nemen voor het opstellen van een nieuw ‘beleid en beheerplan spelen en bewegen’.
2. de kosten hiervoor te dekken uit het positief saldo van de begroting 2021.

In een gemeente, waarin het goed wonen, werken en recreëren is, is het nodig om te blijven 
investeren in goede voorzieningen op het gebied van zorg, onderwijs, sport en cultuur. Dit 
vraagt echter ook een goede verhouding tussen boer en burger. De afgelopen jaren is een 
nieuw evenwicht gezocht tussen gezondheid, economie en natuur. Dit kan een scherp debat 
opleveren. De fractie wil ‘knelgevallen’ in de gemeente in de toekomst voorkomen. Dat kan 
alleen door nabij de kernen strengere normen te stellen en de boer elders de ruimte te 
bieden om te ondernemen. Gezondheid staat op één, maar het economisch belang van 
boeren en toeleveranciers blijft in de gemeente Gemert-Bakel groot. Zowel boeren als 
bewoners dienen toekomstperspectief te hebben. Concrete maatregelen kunnen pas worden 
genomen als de analyse van bedrijven nabij stedelijke gebieden beschikbaar is en de 
consequenties van scherper beleid zijn te overzien. 
Geurnormen zijn vrijwel de enige ‘knop waaraan de gemeente kan draaien’ om te kunnen 
sturen op de ontwikkelingen in het buitengebied. Gezien de discussie en het feit dat de 
geurnormen al een aantal jaren geleden zijn opgesteld, wil de fractie dat vòòr het opstellen 
van de nieuwe Omgevingsvisie, het geurbeleid zo spoedig mogelijk tegen het licht wordt 
gehouden en een voorstel aan de raad volgt voor de toekomst hiervan. De fractie vraagt 
hierop een reactie van de wethouder. 
In de discussies rondom de veehouderij speelt duidelijke communicatie naar de inwoners 
een belangrijke rol. De fractie vraagt de wethouder daarom om in de toekomst duidelijker 
omschrijvingen te plaatsen bij de publicaties in het Gemerts Nieuwsblad. 

De heer Vogels merkt op, dat de twee laatste onderwerpen al geruime tijd aandacht krijgen. 
Spreker waardeert het, dat de Dorpspartij hier aandacht voor vraagt. Toch vraagt de heer 
Vogels of de Dorpspartij heeft overwogen om deze oproep in een motie neer te leggen. Zijns 
inziens maakt dit instrument de oproep nóg krachtiger. 

De heer Van Oort MSc antwoordt dat hij daartoe een tekstvoorstel heeft klaarliggen. Wellicht 
kan daarover in tweede termijn van gedachten worden gewisseld. 
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Een derde factor in het buitengebied betreft de natuur. Wat de Dorpspartij betreft, mag de 
gemeente Gemert-Bakel vooroplopen in de transitie op het gebied van duurzaamheid en 
uitvoering van het Klimaatakkoord. Dit vraagt om nieuwe ontwikkelingen op het gebied van 
natuur, in samenspraak met waterschap en provincie. De fractie ziet dit als een kans om de 
transitie van het buitengebied aan te pakken en vraagt of het college heeft nagedacht over 
deelname aan het Groen-ontwikkelfonds Brabant en of het college hiertoe bereid zou zijn. 
Het grondgebied van de gemeente heeft te lijden onder aanhoudende droogte en stortbuien. 
De belangen van natuur en boer zijn niet altijd hetzelfde, maar beide hebben last van de 
verdere verdroging. Het zou een goede zaak zijn om samen met het waterschap te kijken 
naar nieuwe vormen van natuurontwikkeling en opslag van water. De “waterhouderij” in Beek 
en Donk is hiervan een mooi voorbeeld. De Dorpspartij dient hiertoe een motie in, samen 
met het CDA en Sociaal Gemert-Bakel. 

Motie 9: 
Onderwerp: Actief op zoek naar wateropslag

Roept het college op om:
1. actief de samenwerking met het waterschap Aa en Maas en de provincie Noord-Brabant te 

zoeken om nieuwe initiatieven te ontwikkelen rond wateropslag en vertraagde afvoering 
van water, bijvoorbeeld door opzetten van waterhouderijen, klimaat adaptief ontwikkelen 
en nieuwe natuurontwikkelingen.

Gezien de impact op het landschap, is de gemeente de inwoners van Milheeze moreel 
verplicht om hen iets terug te geven van de baten, die uit dat gebied worden gehaald. De 
Dorpspartij is daarom blij, dat hiertoe - samen met het CDA - een motie is ingediend, want 
het centrum van Milheeze verdient een impuls. 
Niet alleen Milheeze verdient een levendig centrum. Ook in Handel werken inwoners 
intensief aan een mooi nieuw centrumplan. De Dorpspartij wil het karakter van het centrum 
versterken door vergroening en aanpak van het centrale plein. Graag verneemt de fractie de 
stand van zaken van deze ontwikkelingen. 
Er moet meer worden gebouwd. Momenteel worden weinig bouwplannen aan de raad 
voorgelegd. De hoop is dat dit in de nabije toekomst gaat veranderen. Dit vraagt ook om 
scherp sturen, want de gemeente wil zoveel mogelijk groepen op de woningmarkt bedienen. 
Bijzondere aandacht hierbij verdienen de jongeren. Hiertoe dient de Dorpspartij een motie 
in, samen met SOCIAAL GEMERT-BAKEL

Motie 10: 
Onderwerp: Onderzoek ondersteunen jongere woningzoeker

Roept het college op om:
in samenwerking met Stichting Goed Wonen, makelaars en marktpartijen te onderzoeken 
hoe de doelgroep jongeren beter bediend kan worden op de Gemert-Bakelse woningmarkt 
en met concrete voorstellen hiervoor te komen, zoals bijvoorbeeld Tiny Houses. 
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De heer Van Oort MSc vindt het positief dat wordt geïnvesteerd in de centra van Gemert en 
Bakel, maar ook dat het de wethouder is gelukt om de bedrijventerreinen in die plaatsen uit 
te mogen breiden. In tweede termijn zal de fractie wat dit betreft een motie indienen. 
Spreker sluit af met de opmerking dat de fractie zeer tevreden is met voorliggende sluitende 
begroting zonder OZB-verhoging en bezuinigingen maar mét behoud van ambities. 

De heer Bankers dankt de ambtelijke organisatie voor het opstellen van voorliggende 
begroting en de medewerking, die is verleend bij de voorbereiding van de 
fractiebeschouwingen. 
De fractie constateert dat voorliggende begroting weinig nieuws onder de zon toont. Eerder 
vastgesteld beleid wordt met deze begroting uitgevoerd. Dit wekt enige ergernis, want het 
duurt allemaal te lang en de doelen zijn niet SMART geformuleerd. Positief is het feit dat de 
begroting zwarte cijfers laat zien, al is dat met de hakken over de sloot. Deze constatering, 
opgeteld bij de impact van de huidige coronacrisis, de hoge schuldenlast en een wankele 
bouwgrondexploitatie, leidt tot grote financiële risico’s en een wankele financiële positie. 
De burgers geven een positieve respons op de huidige gemeentelijke dienstverlening. 
In de begroting is extra geld gereserveerd voor de handhaving op arbeidsmigranten. De 
fractie vraagt zich af hoe dit thema nader wordt uitgewerkt en welke acties volgen indien 
sprake is van overtredingen. Een quick scan op het bedrijventerrein, zoals in Helmond in de 
praktijk wordt gebracht, lijkt de Lokale Realisten/D66 een effectieve aanpak.
Handhaving op wild crossen blijft problematisch. De vraag is waarom de aanpak door 
Natuurmonumenten wel effectief is. De fractie wenst een meer actieve rol van de gemeente 
als het gaat over handhaving op alcoholproblematiek onder de jeugd. 
Het sociaal domein heeft in de afgelopen jaren voor heel wat beroering gezorgd. Vijf jaar na 
de decentralisatie is het beeld, dat de zorguitgaven op de langere termijn blijven stijgen. 
Afgevraagd wordt in hoeverre kan worden geconcludeerd dat de doestellingen zijn behaald. 
De visie van de Lokale Realisten/D66 is, dat voorkomen beter is dan genezen. De fractie is 
daarom blij dat de gemeente hard werkt aan sturing op resultaat en financiën binnen het 
sociaal domein. De huidige stand van zaken neemt echter niet alle zorgen weg. Er bestaan 
ernstige zorgen binnen de fractie over het opheffen van de samenwerking met de LEV-
groep. De raad is in geen enkel opzicht in de consultatie rondom dit besluit meegenomen. 
De vraag is of de standaard van de huidige kwaliteit van zorg nog wel kan worden behaald.
Er is nog steeds een zichtbaar tekort aan betaalbare huur- en koopwoningen. Indien dit 
voortduurt, zal de jeugd vertrekken uit de gemeente Gemert-Bakel. Een concreet 
woningbouwprogramma met planning en meerdere soorten woningen ontbreekt. 
Bouwactiviteiten dienen in versneld tempo te worden opgepakt. Daartoe dient de fractie 
Lokale Realisten/D66 een motie in. 
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Motie 11: 
Onderwerp: sneller bouwen in Gemert-Bakel

Roept het college op/ besluit:
1 daadkrachtig uitvoering te geven aan de wens om de productie van woningen - in een 

evenwichtige mix voor verschillende doelgroepen - te versnellen. Een concreet 
woningbouwprogramma voor de komende jaren dient z.s.m. aan de raad worden 
voorgelegd;

2 daarnaast actief in te zetten op doorstroming en senioren stimuleren te verhuizen naar 
kleinere of naar levensloopbestendige woningen in hun buurt.

De heer Bankers vindt de aanpak van de laaggeletterdheid een belangrijk aspect van het 
sociaal domein. De syntheseklas is hiervoor van groot belang. De fractie wil hiervoor 
structureel geld vrijmaken in de begroting. Leerlingen in het VMBO hoeven met deze extra 
hulp niet door te stromen naar het bijzonder onderwijs. De Dorpspartij heeft hiertoe een 
motie ingediend. 
De fractie Lokale Realisten/D66 hoopt dat de vrijwilligersorganisaties in de gemeente 
Gemert-Bakel na de coronacrisis nog bestaansrecht hebben en voor hun subsidievraag 
kunnen blijven terugvallen op de gemeente. Dit acht de fractie zeer belangrijk. 
Verder benadrukt de fractie dat de raad haar controlerende en kaderstellende rol alleen goed 
kan vervullen indien zij vooraf goed wordt geïnformeerd en wordt meegenomen in alle 
facetten van het sociaal domein. Hier zijn echter wel steken gevallen.
Er wordt al jarenlang over de transitie van het landelijk gebied gesproken. Het is belangrijk 
om hierover een standvastige visie te formuleren. De Lokale Realisten/D66 staan in het 
bijzonder voor volksgezondheid, luchtkwaliteit en biodiversiteit. Ook de 
toekomstmogelijkheden van de verschillende landbouwsectoren zijn belangrijk. De 
stikstofproblematiek stelt met name het landelijk gebied voor een grote opgave. 
De traditionele veehouderij zal moeten inkrimpen. Gemert-Bakel behoort zelfs tot de 
koplopers, qua vee-dichtheid. Om ongewenste ontwikkelingen tegen te gaan, zal de 
gemeente met een nieuwe omgevingsvisie moeten komen. De fractie streeft naar een nieuwe 
omgevingsvisie in 2021. Wat de Lokale Realisten/D66 betreft, worden op basis van deze 
nieuwe visie geen nieuwe stallen meer gebouwd binnen een straal van vijftienhonderd meter 
vanuit de bebouwde kom en moeten de mogelijkheden van verplaatsing worden bezien. 
Daartoe dient de fractie Lokale Realisten/D66 een motie in. 

Motie 12: 
Onderwerp: Omgevingsvisie

Roept het college op/ besluit:
1. met de raad in gesprek te gaan, via het proces over de omgevingsvisie, om te bekijken 

hoe vergelijkbare situaties voorkomen kunnen worden. Dit met als doel dat iedere 
wijziging een verbetering moet zijn van de huidige situatie op alle onderdelen.

2. de omgevingsvisie voor het buitengebied vast te stellen uiterlijk in het jaar 2021.
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3. over reeds ingediende bouwaanvragen in het gebied, binnen een straal van 1500 meter 
vanaf de bebouwde kom van een van de kerkdorpen van onze gemeente, met aanvragers 
in gesprek te gaan over alternatieven ten einde een oplossing te vinden buiten het 
aangegeven gebied. 

De heer Bankers refereert aan de uitkomst van de inventarisatie van het bomenbestand; 
hiervan was achterstallig onderhoud een onderdeel. De fractie heeft daarom twijfels bij het 
beschikbare extra budget hiervoor. De fractie stelt dat de kwaliteit van het bomenbestand 
samenhangt met standplaats, grondwaterstand, ziektes, slechte luchtkwaliteit en 
plantdichtheid. Voor extra onderzoek hiernaar dient extra budget beschikbaar te komen. De 
fractie vraagt of de wethouder het daarmee eens is. 
Enkele jaren geleden was het doel om meer vrijwilligers te betrekken bij het onderhoud van 
het landschap. Helaas is hier weinig van terechtgekomen. 
De fractie maakt zich zorgen over de extra stijging van de afvalstoffenheffing. Daarom roept 
de fractie met klem op om naar de extra kosten van de milieustraat te kijken. Afvaltoerisme 
dient te worden tegengegaan door dezelfde tarieven te hanteren als in omringende 
gemeenten. 
Bereikbaarheid is binnen de gemeente Gemert-Bakel een kernthema. De verbetering van de 
N279 en N615 ziet de fractie als prioriteit. Gezien de centrumontwikkeling van Gemert is 
een versneld onderzoek naar de ontwikkeling van een OV-knooppunt zeer gewenst. Daartoe 
dient de fractie Lokale Realisten/D66, samen met Sociaal Gemert-Bakel, een motie in. 

Motie 13: 
Onderwerp: openbaar vervoer knooppunt

Roept het college op/ besluit:
1. het genoemde onderzoek naar voren te halen en dit in 2021 te laten plaatsvinden in 

verband met de centrumontwikkeling van Gemert;
2. het resultaat van dit onderzoek te delen met de raad voordat een centrumplan wordt 

vastgesteld.

De heer Bankers stelt dat ook Bakel recht heeft op een levendig centrum. Onderzocht zal 
moeten worden wat hiervoor werkelijk noodzakelijk is. Het is een goede zaak dat er 
aandacht is voor uitbreiding van bedrijfskavels in Bakel en Milheeze.
Het thema ‘versterking van de lokale economie’ komt er in deze begroting zeer bekaaid van 
af, gezien de tijd en energie die wordt gestoken in de transitie van het landelijk gebied. 
Diverse thema’s, zoals recreatie en toerisme, worden wel benoemd, maar er volgt geen 
concrete visie, noch een investeringsplan voor de toekomst. Daarnaast staat 
kwaliteitsverbetering van fiets- en wandelpaden niet op de agenda en wordt niet ingespeeld 
op de plannen en aantrekkingskracht van de golfbaan. Hiertoe dient de fractie Lokale 
Realisten/D66 een motie in. 
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Motie 14
(NB motie 14 wordt gewijzigd naar amendement 5.)
Onderwerp: recreatie en toerisme in Gemert-Bakel

Besluit het hiervoor aangehaalde door het college van burgemeester en wethouders 
voorgestelde besluit als volgt te wijzigen:

Besluit:
1. zowel lokaal, als regionaal samen met het bedrijfsleven in recreatie en toerisme te blijven 

investeren en middelen hiervoor vrij te maken;
2. hiervoor in de eerste helft van 2021 eerst een visie te ontwikkelen, waarin in een tijdspad, 

marketing, stimulering en investeringen samenhangend worden gepresenteerd aan de 
raad ter vaststelling;

3. hiervoor € 15.000 beschikbaar te stellen en dit te dekken uit het begrotingsresultaat.

De heer Bankers stelt dat er voldoende woningbouwplannen zijn, maar de financiële positie 
van de gemeente zal noodgedwongen dwingen tot keuzes. De fractie gaat in 2021 graag in 
discussie over de Kadernota 2022 en de toekomstige ontwikkelingen. Verduurzaming is wat 
de fractie betreft een belangrijk aspect bij het maken van keuzes. Daarnaast is het belangrijk 
om scherp te blijven, gezien de financiële risico’s, én de vinger aan de pols te houden ten 
aanzien van het sociaal domein. 

Namens SOCIAAL GEMERT-BAKEL complimenteert de heer Hoevenaars het college met het 
opstellen van een sluitende begroting 2021, zonder verhoging van de OZB en zonder 
besparingen op het voorzieningenniveau van de gemeente. SOCIAAL GEMERT-BAKEL is dan 
ook blij dat deze begroting ruimte biedt voor extra investeringen en een inhaalslag op 
onderhoud mogelijk maakt; daarbij kan worden gedacht aan het onderhoud op bomen en de 
bestrijding van de overlast door de processierups. Ook de aandacht voor het 
toekomstbestendig houden van het centrum van Gemert in deze begroting is positief. De 
ambities van de begroting 2020 worden voortgezet in de begroting 2021.
SOCIAAL GEMERT-BAKEL verwacht dat de Provincie goedkeuring zal geven aan voorliggende 
begroting omdat aan alle voorwaarden wordt voldaan. 
Een specifiek risico wordt gevormd door de golfbaan. Uit de B&W-info vorige week kwam 
naar voren, dat na dertien jaar golfbaan kan worden geconcludeerd dat de schuld van de 
golfbaan nog even groot is als bij aanvang. Er is al die jaren te weinig betaald om de schuld 
af te lossen. Afgevraagd wordt wat voor beleid hierachter zit. Het college heeft zelfs vijftig 
procent van het bedrag als risico ingecalculeerd omdat dit waarschijnlijk nooit meer wordt 
terugbetaald. De fractie is benieuwd hoe de nieuwe ad interim bestuurder van de golfbaan 
dit gaat aanpakken. De fractie vindt het een voorwaarde dat dit niet ten koste mag gaan van 
de burgers van de gemeente Gemert-Bakel. 

De voorzitter zegt toe om op een ander moment in te gaan op de B&W-info. 
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De heer Hoevenaars constateert dat ongeveer de helft van de omvang van de begroting 2021 
is bestemd voor het sociaal domein. 
Ondanks dat er vanwege de coronacrisis, moeilijke tijden worden verwacht, worden sommige 
lokale heffingen toch verhoogd, zoals de afvalstoffenheffing en de rioolheffing. De OZB blijft 
gelijk aan 2020, maar omdat de WOZ-waarde van huizen aanzienlijk stijgt, zullen inwoners 
in feite toch meer gaan betalen.

De heer Janszen wijst erop dat de redenering ten aanzien van de OZB niet juist is. Hierover is 
in 2019 ook reeds discussie gevoerd. 

De heer Hoevenaars wijst op de risico’s voor het weerstandsvermogen, dat volgens het 
college voldoende is. Er is een hoge lening afgesloten bij de BNG. Indien de rente gaat 
stijgen, verwacht de fractie problemen. De vraag is of hiervoor geld is gereserveerd. 
De heer Hoevenaars wijst vervolgens op het belang van bomen. Op dit moment worden veel 
bomen gekapt zonder dat sprake is van her-plant. SOCIAAL GEMERT-BAKEL wil dit dat het 
kappen van bomen voortaan gepaard gaat met een her-plantplicht. De fractie roept het 
college op zeer terughoudend te zijn met het kappen van bomen op openbaar terrein en 
specifieke gelden te reserveren voor her-plant. Spreker vraagt de wethouder of de kap van 
54 bomen langs de Wolfsbosscheweg niet vermijdbaar is. Ook dringt SOCIAAL GEMERT-
BAKEL erop aan de groene kaart verder uit te breiden, zodat waardevolle bomen behouden 
kunnen blijven. De fractie vraagt voorts aandacht voor het onderhoud van bermen. Dit kan 
minder rigoureus dan nu het geval is en zou bij voorkeur gefaseerd moeten plaatsvinden. Dit 
komt ten goede van de biodiversiteit. Tevens pleit spreker voor handhaving in geval van 
onrechtmatig onderhoud en gebruik van bermen. Ook wenst de fractie handhaving bij 
gebruik van – voor dit doel – verboden bestrijdingsmiddelen. 
Doel 2 in de begroting voor het sociaal domein richt zich op preventie, waarbij het gaat om 
jongeren met sombere gedachten. Deze inzet zou niet gelden voor kinderen in de 
basisschoolleeftijd en jonger. SOCIAAL GEMERT-BAKEL betreurt dit, want ook deze groep 
kan te maken hebben met sombere gedachten en is makkelijker te benaderen dan jongeren 
in de leeftijdscategorie daarboven. De fractie ziet kansen om jeugdigen met deze 
problematiek al in de basisschoolleeftijd in beeld te krijgen. Het leerlingvolgsysteem en het 
antipestbeleid op de basisschool kan daarbij helpen. 
Bij doel 1 voor het sociaal domein wordt gesproken over het cliënt-ervaringsonderzoek. De 
fractie vraagt zich af of dit wettelijk verplichte instrument werkelijk doet wat het pretendeert, 
namelijk het meten van de cliënttevredenheid. De vraag is of er niet een ander en beter 
betrouwbaar instrument kan worden ingezet. 
Laaggeletterdheid krijgt terecht veel aandacht binnen de gemeente. SOCIAAL GEMERT-BAKEL 
vraagt waarvoor het bedrag van € 60.000 concreet wordt ingezet. 
De bezuiniging op de subsidieverlening aan de LEV heeft tot gevolg gehad dat LEV als 
partner is opgestapt en een deel van de activiteiten wordt neergelegd bij Lumens. De vraag 
is of met de overstap naar deze nieuwe partner het beoogde bezuinigingseffect wordt 
bereikt en kan worden gegarandeerd dat de kwaliteit van zorg gelijk blijft. 
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In de brief van de voorzitter van de KBO Gemert-Bakel wordt aandacht gevraagd voor de 
lokale seniorenverenigingen, omdat zij niet in aanmerking komen voor regelingen in verband 
met de coronacrisis, terwijl corona deze groep juist het hardst raakt. In de brief wordt 
gevraagd of de mogelijkheid bestaat om in 2021 een aanvraag te doen voor financiële 
vergoeding in verband met de corona-epidemie. SOCIAAL GEMERT-BAKEL vraagt hoe de 
wethouder hierin staat. 

De heer Vroomans stelt dat de totstandkoming van een sluitende begroting niet het gevolg 
is van ‘het draaien aan knoppen’, maar van een aantal financiële meevallers. Financieel 
gezien, blijft de gemeente dus kwetsbaar. De begroting 2020 heeft de VVD niet 
goedgekeurd omdat zij verwachtte dat de opgenomen taakstellende bezuinigingen op het 
sociaal domein niet zouden worden gerealiseerd; dit is ook het geval gebleken. De oorzaak 
hiervan ligt in onvoldoende inzicht in het sociaal domein. Spreker vraagt zich af of er 
inmiddels meer inzicht bestaat. De VVD heeft meer vertrouwen in de begroting 2021. Dat 
vertrouwen heeft alles te maken met de aanwezigheid van wethouder Van Dijk. Zij verdient 
complimenten. 
Voorliggende begroting 2021 is speciaal, want nog voor deze wordt vastgesteld, heeft de 
wethouder sociaal domein deze al aangepast, door middelen te alloceren voor 
laaggeletterdheid en de syntheseklas. De VVD vraagt waarom dit niet was opgenomen in de 
begroting en waar het geld nu is gevonden om dit te bekostigen. De fractie wil weten wat de 
wethouder Financiën hiervan vindt. 
Het op orde krijgen van de gemeentelijke financiën is lastig vanwege allerlei wettelijke taken, 
die de gemeente moet uitvoeren. Het Rijk moet duidelijk worden gemaakt dat de grens is 
bereikt van wat mogelijk is. De VVD wil van het college horen of zij bereid is stappen te 
zetten om de Staat voor de Rechter te dagen om zo de juiste middelen te krijgen voor de 
uitvoering van gemeentelijke taken. Samen met het CDA heeft de fractie inmiddels een motie 
ingediend met een solidariteitsoproep om te kijken waar binnen het sociaal domein nog kan 
worden gestuurd. 
Door bezuinigingen is er minder ruimte voor burgers en bedrijven om te investeren. Dan 
past het ook om te kijken naar de eigen organisatie. De VVD dient hiertoe, samen met het 
CDA, een motie in. 

Motie 15:
Onderwerp: besparingen door procesverbetering interne organisatie Gemert-Bakel

Roept het college op om:
1. de interne organisatie onder leiding van de gemeentesecretaris, desgewenst ondersteund 

door een extern organisatieadviesbureau, door te laten lichten waarbij de volgende 
vragen centraal dienen te staan: 
a. Hoe kan het werk slimmer, sneller en taakgerichter georganiseerd worden? 
b. Is de interne organisatie van Gemert-Bakel toekomstbestendig en hebben wij hiervoor 

de juiste mensen op de juiste plaats?
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2. Medio 2021 de resultaten van dit onderzoek middels een B&W-info aan de raad te 
presenteren, inclusief aanbevelingen en hiervoor benodigde middelen of te realiseren 
besparingen.

De VVD wil binnen het sociaal domein de focus leggen op ombuiging van de dure 
tweedelijns jeugdzorg naar eerstelijns of nulde-lijnszorg. Daarop kan de grootste besparing 
worden gerealiseerd. Welzijnswerk is per definitie belangrijk, maar wanneer chaos dreigt bij 
de uitvoering daarvan, zal dit effect hebben op de ombuiging van dure zorgkosten op de 
onderliggende voorzieningen. 
De VVD vindt dat zij wordt belemmerd in haar controlerende taak, niet alleen op het gebied 
van het sociaal domein, maar ook op andere terreinen. De VVD is van mening dat het tijd 
wordt voor een publiek excuus door het college aan de adviesgroep sociaal domein over hoe 
zaken zijn gelopen. 
Er is een bedrag van € 160.000 opgenomen voor personele kosten in het jongerenwerk. 
Vanwege de coronacrisis wenst de VVD dit bedrag op te schalen, zodat het aantal fte’s kan 
worden uitgebreid; de fractie wil dit borgen middels een motie. 

Motie 16: 
Onderwerp: Minimaal 2,6 fte jongerenwerkers Gemert-Bakel

Roept het college op om:
1. te borgen dat er op zeer korte termijn minimaal 2,6 fte aan jongerenwerkers aangesteld 

wordt met een minimaal vergelijkbare kwaliteit als voorheen. 

De VVD dient vervolgens een motie in, die de raad oproept de Rekenkamer te verzoeken een 
onderzoek te doen naar de wijze van overdracht van de jeugdhulptaken van Kluppluz naar 
GOO. 

Motie 17: 
Onderwerp: Onderzoek van de overgang van de jeugdhulptaken van Kluppluz naar 
stichting GOO

Roept op om:
1. de Rekenkamer van de gemeente Gemert-Bakel op korte termijn onderzoek te laten doen 

naar de wijze waarop genoemde taakoverdracht heeft plaatsgevonden, deze op doel- en 
rechtmatigheid te beoordelen en waar nodig de gemeenteraad van adviezen te voorzien.

De heer Janszen spreekt steun uit voor het onderwerp, dat de VVD aandraagt, maar wijst 
erop dat de raad - en niet het college - de Rekenkamer verzoekt om onderzoeken te doen. 
Deze motie is dus formeel niet mogelijk. 

De heer Vroomans heeft begrepen dat de raad zichzelf ook een opdracht kan geven. 
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De heer Vogels geeft aan in het verleden meerdere malen tegen de begroting te hebben 
gestemd, om wisselende redenen. De rode draad was telkens dat de gepresenteerde 
begroting de lading niet dekte. Spreker is verheugd dat die indruk nu niet bestaat en heeft 
volledig vertrouwen in de nieuwe wethouder financiën. De nieuwe wethouders, die nog 
aangetrokken zullen worden, moeten sterke bestuurders zijn, gezien de opgaven, waar de 
gemeente voor staat. 
De fractie Vogels maakt zich zorgen over de woningbouw. Er lijkt in veel projecten geen 
voortgang te zitten. Er zijn signalen dat het een en ander schort in de begeleiding van 
projecten vanuit de gemeentelijke organisatie. Het ontbreekt aan een gezamenlijke aanpak. 
Spreker denkt dat een motie daarbij niet zal helpen, maar hij wil wel de oproep doen aan de 
huidige en de toekomstige bestuurders om goed te kijken naar de aansturing van projecten 
en knopen door te haken. Wellicht kan dan een aantal projecten in 2021 in procedure gaan. 
De heer Vogels heeft zich geërgerd aan wat er de afgelopen maanden is gebeurd op het 
gebied van het sociaal domein en hoopt dat de inwoners hier niet de dupe van zullen 
worden. Spreker hoopt voorts dat de wethouder ook inziet dat dit anders had gemoeten. 
Wanneer dit besef er is, zal fractie Vogels vertrouwen houden in deze portefeuillehouder. 
Anderzijds is de fractie blij dat de wethouder sociaal domein de confrontatie durft aan te 
gaan met alle zorgverleners en instanties om te pogen om de steeds verder uitdijende 
kosten te bedwingen. 

De vergadering wordt geschorst.
De vergadering wordt hervat. 

College – eerste termijn
Wethouder Van Dijk dankt voor de complimenten aan het college en de ambtelijke 
organisatie. De wethouder is tevreden, maar niet blij met deze begroting, omdat deze 
duidelijk laat zien dat de voorzieningen op peil moeten worden gehouden met minimale 
budgetten. Dit voelt als een sluitende begroting ‘met de hakken over de sloot’. 
Ten aanzien van motie 1 (verlaging grondprijzen de Rips, Elsendorp), stelt de wethouder dat 
in december een voorstel naar de raad komt, waaruit zal blijken dat goed geluisterd is naar 
de oproep ten aanzien van de grondprijzen. Daarmee is motie 1 in principe al overgenomen. 
Ten aanzien van kasteel Gemert zal morgen worden gepubliceerd dat de vergunning voor 
fase 1B kan worden verleend. Voorts worden met de ondernemer gesprekken gevoerd over 
de bestemmingsplanwijziging inzake de ommuurde tuin. De hoop is dat dit begin 2021, 
samen met het Verkeersplan, naar de raad komt. 
Motie 3 (mobiel groen centrum Gemert) wil het college overnemen. De werkgroep ‘Sfeer en 
Beheer’ popelt om hiermee aan de slag te gaan en zal met voorstellen richting de raad 
komen, inclusief financiële onderbouwing. 

De heer Vogels stelt vast dat hiermee stappen worden gezet, vooruitlopend op de 
centrumvisie. Spreker beoordeelt dit als een verkeerde volgorde. 



21

Wethouder Van Dijk wijst erop, dat de motie voorziet in mobiel groen, dat eenvoudig is te 
verplaatsen. Bovendien zorgt mobiel groen op korte termijn voor resultaat. 
In relatie tot de oproep van het CDA om lokaal te kopen, wijst de wethouder op de uitgave 
van een magazine in december, samen met de ondernemers, waarin de aandacht wordt 
gevestigd op lokale ondernemers en ‘leuke acties’ zijn opgenomen.
Motie 4 (deelauto’s) wil het college eveneens overnemen. De bereikbaarheidsagenda en het 
project N279 bieden hiervoor eenvoudige aanhaakmogelijkheden, zonder dat dit extra geld 
kost. 
De Dorpspartij heeft een motie en een amendement ingediend met betrekking tot spelen en 
bewegen. Motie 8 (nieuw beleid speeltoestellen) en het bijbehorende amendement 3 (budget 
opstellen nieuw beleid) acht de wethouder sympathiek, maar geeft hierbij toch een 
winstwaarschuwing af omdat € 20.000 te weinig is voor de geformuleerde ambitie. Er zijn 
tevens onvoldoende ambtelijke uren vrijgemaakt voor het speelbeleid. 

De heer Bankers informeert wat er gebeurt met particuliere initiatieven op dit gebied. 

Wethouder Van Dijk stelt dat het nieuwe beleid breed zal moeten worden opgepakt. Ook 
particuliere initiatieven zullen daarin worden meegenomen. 

De heer Vroomans vraagt of de wethouder het noodzakelijk acht, dat dit beleid in 2021 echt 
tot stand komt. 

Wethouder Van Dijk geeft aan, dat alles kan worden uitgesteld, maar persoonlijk acht zij 
spelen en bewegen in de openbare ruimte enorm belangrijk. Er is al drie jaar geprobeerd om 
hiervoor middelen in de begroting op te nemen, maar telkens is dat niet gelukt. Zij vindt het 
een logisch moment om dit nù te doen. 
De oproep van de Lokale Realisten/D66 om met klem naar de kosten van de milieustraat te 
kijken en naar het hoger belasten van een hogere stortfrequentie, is ook in het college 
besproken. Dit zal middels een voorstel richting de raad komen. Binnen de Blink-gemeenten 
wordt gekeken naar gelijkstelling van tarieven en bredere samenwerking. 
Motie 13 (OV knooppunt) kan het college eveneens overnemen. Dit staat voor 2023 in de 
planning, maar de raad kan besluiten dit naar voren te halen, want er is sprake van een 
adaptieve agenda. 
Ook motie 14 (NB: wordt amendement 5) over recreatie en toerisme, zou de wethouder 
graag overnemen, ware het niet dat er onvoldoende budget en capaciteit beschikbaar is. Om 
die reden is overname van de motie niet mogelijk. Het college ontraadt daarom. 
De stijging van de afvalstoffenheffing betreft een ontwikkeling, die de wethouder de 
komende jaren niet ziet veranderen. Het systeem moet zichzelf namelijk bedruipen en de 
kosten zijn hoog. Dit baart zorgen. 
De extra ruimte, die voor de syntheseklas beschikbaar is gekomen, is in september bekend 
geworden vanwege extra middelen vanuit het rijk. Wanneer deze middelen niet worden 
gebruikt, moeten ze terug naar het rijk; dat zou jammer zijn. 
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Wethouder Steeghs wijst op de grote taakstellende bezuinigingsopdracht, die de raad het 
college vorig jaar oplegde zonder nadere voorwaarden of kaders. Het college is hiermee aan 
de slag gegaan. Vooraf was al duidelijk dat de kaasschaafmethode niet toereikend was om 
de doelstelling te bereiken en dat pittige keuzes gemaakt zouden moeten worden zonder 
dat dit afbreuk zou doen aan de kwaliteit van zorg en diensten. Een van de keuzes rondom 
het jongerenwerk deed veel stof opwaaien. Lopende gesprekken met de welzijnsorganisatie 
over het positioneren van functies in het gemeentehuis liepen vast omdat de verschillen in 
opvattingen niet meer bleken te overbruggen. Dat de welzijnsorganisatie daarop de opdracht 
teruggaf, is oprecht spijtig te noemen. Het beeld dat naar buiten toe is ontstaan, dat de 
gemeente alle welzijnswerkers in eigen dienst wil nemen, is niet juist. Wél huldigt het college 
het standpunt dat samenwerking van één gebiedsteam in het gemeentehuis zorgt voor 
snellere en meer integrale hulp aan de inwoners; dat staat voorop.
In Lumens is een ervaren partner gevonden, die per 1 januari 2021 het maatschappelijk 
werk, het vluchtelingenwerk, het buurtwerk, het sociaal raadsliedenwerk en de 
thuisadministratie gaat verzorgen. Het college heeft vertrouwen in een duurzame 
samenwerking. De resterende taken zullen per 1 januari 2021 elders worden ondergebracht 
en de wethouder heeft er vertrouwen in dat ook dit gaat lukken. Wanneer de datum van 
1 januari niet wordt gehaald, zal de wethouder de raad hierover informeren. In de 
commissievergadering van 26 november 2020 zal de commissie worden bijgepraat over de 
stand van zaken. 
Achteraf bezien, is het proces van overdracht niet gelopen, zoals dit had moeten lopen en 
het is jammer dat er telkens achteraf berichtgeving in de pers verscheen, die een onvolledig 
en daardoor onjuist beeld schetste. De eerste en belangrijkste zorg van het college is dat de 
zorg voor de inwoners geborgd blijft. 
Ook het proces met de adviesgroep sociaal domein is niet optimaal verlopen. Het college 
heeft meerdere malen vergeefs gepoogd met de adviesgroep in gesprek te komen. De 
adviesgroep gaf aan bij voorkeur schriftelijk te communiceren. Het persbericht dat het 
college vervolgens heeft doen uitgaan, was achteraf bezien een minder goede keuze. Dit 
alles neemt niet weg dat je als college en portefeuillehouder ervoor moet blijven kiezen het 
gesprek te willen aangaan. De wethouder heeft getracht hierin zo transparant mogelijk te 
zijn, maar begrijpt de opmerkingen dat voor de raad deze transparantie ontbrak. 
In reactie op de vraag van het CDA inzake het cultuurhuis meldt de wethouder dat er 
momenteel een onderzoek loopt naar de mogelijkheid voor realisatie van een cultuurhuis in 
de kerk. Afhankelijk van de uitkomst daarvan moet er al dan niet een vervolgonderzoek 
plaatsvinden. Indien dit het geval is, zal dit richting de raad komen en zal de raad zo goed 
mogelijk worden betrokken. 

De heer Janszen stelt voor onderzoeksvragen voor het vervolgtraject alvast op te stellen, 
zodat indien dit vervolgonderzoek nodig is, de snelheid in het proces kan worden gehouden. 

Wethouder Steeghs antwoordt dat deze voorbereiding intern al plaatsvindt. 
Het CDA heeft gevraagd ouders en kinderen te betrekken bij de nieuwe aanbesteding voor 
het leerlingenvervoer. De wethouder meldt dat in 2019 reeds gesprekken hebben 
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plaatsgevonden met ouders om hun voorkeuren helder te krijgen. Een belangrijk aspect dat 
uit die gesprekken naar voren kwam, is dat ouders geen opstapplaatsen meer willen. Dit zou 
betekenen dat ieder kind thuis moet worden opgehaald; een dergelijke routing werkt 
kostenverhogend. 

De heer Janszen vraagt of de wethouder wil toezeggen om nog een keer met de ouders in 
gesprek te gaan en te vragen of zij nog steeds deze wens hebben. 

Wethouder Steeghs zegt dit toe. Middels een belronde zal dit worden vormgegeven. 

De heer Vroomans vraagt hoe de wethouder een warme overdracht naar Lumens kan 
garanderen als de ene partij per 1 januari stopt en de andere partij op 1 januari begint. Een 
warme overdracht betekent dat gedurende een bepaalde tijd wordt samengewerkt. 

Wethouder Steeghs wijst op de afspraak om op 15 november alles in beeld te hebben van de 
welzijnsorganisaties, zodat een warme overdracht kan plaatsvinden. 
In reactie op de oproep van de Dorpspartij inzake het integraal huisvestingsplan voor het 
Commanderij College en de Berglarenschool, meldt de wethouder dat in 2021 aan de slag 
wordt gegaan met het voorbereidingskrediet; dit met als doel de raad een plan te 
presenteren. Het integraal huisvestingsplan is de raad ter beschikking gesteld middels een 
RIN. Het is aan de raad om te bepalen of hij dit wil agenderen, maar het 
voorbereidingskrediet voor deze twee scholen is in 2019 expliciet gevoteerd. 
De wethouder geeft aan, dat kunst en cultuur een waardevolle bijdrage levert in het 
tegengaan van eenzaamheid; dit geldt met name voor ouderen tijdens de coronacrisis. Dit 
laat onverlet dat er zorgen bestaan over eenzaamheid. Hierover vindt regelmatig overleg 
plaats met diverse partijen, die hier ook daadwerkelijk iets in betekenen. 
De zorgen over de stijgende zorguitgaven, uitgesproken door de Lokale Realisten/D66, deelt 
het college, evenals het standpunt dat voorkomen beter is dan genezen. Daarom heeft het 
college gekeken hoe er binnen het beleidskader nòg meer kan worden ingezet op preventie. 
Als het aan het college ligt, hebben vrijwilligersorganisaties, ook na de coronacrisis nog 
steeds recht van bestaan. De subsidies aan verenigingen zullen in stand blijven en daar waar 
als gevolg van corona ‘gaten vallen’, zal de gemeente bijspringen. De wethouder 
complimenteert in dit verband de besturen van verenigingen en vrijwilligersorganisaties, die 
in deze moeilijke tijd alles doen wat in hun vermogen ligt om voor hun leden activiteiten te 
organiseren. De oproep om als raad te worden meegenomen in ontwikkelingen, neemt de 
wethouder ter harte. 
Het appèl vanuit SOCIAAL GEMERT-BAKEL om ook basisschoolleerlingen meer onder de 
aandacht te krijgen, als het gaat over sombere gedachten, vindt de wethouder waardevol. Zij 
dankt de fractie voor de suggesties die hier zijn gedaan. Op basisscholen is een intern 
begeleider beschikbaar, die samen met de opvoedondersteuners de risicogevallen bespreekt. 
Wellicht kan daarmee niet alles worden ondervangen. De tips van SOCIAAL GEMERT-BAKEL 
neemt de wethouder dan ook ter harte. 
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De cliënt-ervaringsonderzoeken in het kader van de Wmo zijn een wettelijk verplicht 
instrument. De wethouder staat open voor tips om de kwaliteit daarvan nog beter te kunnen 
borgen. De nieuwe welzijnsorganisatie is gecertificeerd, waarmee de kwaliteit van geleverde 
zorg is geborgd. 
De brief van de KBO is gericht aan de raad. Daarom laat de wethouder het leveren van een 
reactie daarop ook aan de raad. 

De heer Hoevenaars meent dat de brief aan raad én college is gericht. 

Wethouder Steeghs meldt dat het college vanuit de KBO geen concrete aanvraag heeft 
ontvangen en ook geen melding dat er een geldtekort zou zijn. De grote vraag is welk 
financieel tekort opgelost zou moeten worden. 

De heer Hoevenaars vraagt of de wethouder wel ontvankelijk is voor een aanvraag, als de 
voorzitter van de KBO daarin inzicht verschaft. 

De voorzitter lijkt het goed om eerst helder te krijgen aan wie de brief is gericht. 

De heer Vogels heeft als fractievoorzitter deze brief ontvangen en roept op om deze aan de 
gehele raad te sturen. De manier waarop de brief is geformuleerd, beoordeelt spreker als 
vaag. Er dient concreter te worden onderbouwd ‘waar de schoen wringt’. 

De heer Janszen stelt dat de brief is gericht aan de raad en niet aan het college. Spreker sluit 
zich aan bij de opmerking van de heer Vogels. 

De voorzitter zegt dat de brief op de postlijst van de raad komt. De wethouder zal de reactie 
van de raad op de brief afwachten. 

Wethouder Steeghs is zich ervan bewust dat de VVD heel kien is op het onderzoek inzake 
Wmo-gelden en dat de fractie een juridische procedure in dezen als optie heeft voorgesteld. 
Het college heeft deze suggestie serieus onderzocht en voorgelegd aan de GR, omdat deze 
vraag, zowel juridisch inhoudelijk, als ook principieel bij meer gemeenten speelt. 

De heer Vroomans vraagt de wethouder of een publiek excuus richting de adviesgroep 
sociaal domein niet op z’n plaats zou zijn, naast de reeds verzonden brief. 

Wethouder Steeghs benadrukt nogmaals dat een persbericht op het betreffende moment 
geen handige keuze was, evenals de woordkeuze daarin, die als onheuse bejegening konden 
worden ervaren, terwijl dat geenszins de bedoeling was. In de brief zijn daarvoor excuses 
aangeboden. De wethouder biedt ter vergadering nogmaals excuus aan. 

De heer Vogels heeft vernomen dat de wethouder gesprekken heeft gevoerd met ‘Goed 
Wonen’ en dat afspraken zijn gemaakt. Doel van het woningbouwprogramma is, dat 
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voldoende sociale huur- en boven-sociale huurwoningen komen. Afspraken met ‘Goed 
Wonen’ zijn uitermate geschikt om dit op een of ander manier te borgen. Gevraagd wordt of 
dit onderdeel van de afspraak is. 

Wethouder Steeghs antwoordt dat de verdeling tussen sociale woningbouw en reguliere 
woningbouw is opgenomen in de verordening, die enkele maanden geleden aan de raad is 
voorgelegd. 

De heer Vogels wijst op de zorg, die toen is uitgesproken, over het daadwerkelijk ten uitvoer 
brengen van deze verdeling.

Wethouder Steeghs licht toe dat dit wordt geborgd in de exploitatieovereenkomst met de 
ontwikkelaar. 

De heer Vogels stelt dat daarmee het aantal wel wordt geborgd, maar niet de verplichting 
wie dit moet gaan uitvoeren. 

Wethouder Steeghs antwoordt dat dit aspect niet concreet in die afspraken is opgenomen, 
maar wel in de prestatieafspraken vastligt. 

De voorzitter adviseert dit onderwerp mee te nemen naar de commissievergadering. Wellicht 
kan dit geagendeerd worden voor de commissievergadering op 26 november. 

Wethouder Steeghs gaat vervolgens in op de ingediende moties en amendementen. 
Ten aanzien van motie 5 (solidariteit kosten huishoudelijke hulp) heeft de wethouder begrip 
voor de zorg, die daarin wordt uitgesproken en de oproep om een appel te doen op het 
moreel besef van cliënten. Het oordeel over deze motie laat zij graag aan de raad. Wanneer 
mensen op grond van de regelgeving aanspraak kunnen maken op een vergoeding, dan kan 
dat niet worden geweigerd. Er kan enkel een moreel appel worden gedaan en dat gebeurt al 
in gesprekken met cliënten. De motie kan dit appel nog extra versterken. 

De heer Janszen zegt dat dit laatste ook juist het doel is van de motie. Spreker is blij om te 
horen dat dit aspect ook wordt benoemd in gesprekken met cliënten. 

Wethouder Steeghs heeft begrepen dat met amendement 2 (preventieve inzet GZ-
psycholoog) een appel wordt gedaan op incidenteel geld en dat de verwachting bestaat dat 
deze psycholoog op termijn zichzelf gaat terugverdienen, net als de reeds aanwezige 
autisme-expert. Het college wil dit amendement graag overnemen, maar uitsluitend voor 
wat betreft de incidentele gelden. 

De heer Janszen meent dat het hierbij over veel geld gaat en wil hierover nog met de raad 
van gedachten wisselen.
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De voorzitter lijkt het verstandiger om hier als raad eerst een oordeel over te vormen. 

Wethouder Steeghs wil motie 7 (syntheseklas en laaggeletterdheid) overnemen met de 
kanttekening dat de middelen dienen te komen uit het onderwijsachterstandenbudget. De 
reden waarom er geen gelden voor laaggeletterdheid in de begroting zijn opgenomen, heeft 
te maken met het feit dat het activiteitenplan van het Taalhuis niet tijdig voor de 
totstandkoming van de Kadernota en de begroting gereed was. Dit is in informerende sfeer 
in de commissie gemeld. Er is zeker geen sprake geweest van onwil. 

De heer Vogels stelt dat met de oproep om geld beschikbaar te stellen, een amendement 
beter op z’n plaats zou zijn. 

De voorzitter stelt voor deze suggestie mee te nemen naar de tweede termijn, voor een 
reactie vanuit de raad. 

Wethouder Steeghs draagt kunst en cultuur een warm hart toe en is trots op wat de 
gemeente op dit gebied heeft te bieden. Motie 6 (opstellen cultuurvisie) ziet de wethouder 
als ondersteunend aan hetgeen binnen de gemeente reeds gebeurt. Het opstellen van een 
cultuurvisie kan worden opgepakt, echter zonder middelen en binnen de bestaande 
capaciteit. 

De heer Janszen is hierdoor getriggerd, want bij de vorige wethouder was hiervoor geen 
ruimte, terwijl wethouder Steeghs hier wél ruimte voor heeft. Dit vraagt een nadere 
toelichting. 

Wethouder Steeghs licht toe, dat het inventariseren en rangschikken van het reeds bestaande 
aanbod aan kunst en cultuur in de gemeente binnen de bestaande capaciteit mogelijk. Voor 
het opstellen en uitrollen van een visie, met de daarbij behorende middelen, is op dit 
moment geen ruimte. 
De oproep van motie 10 (ondersteunen jongere woningzoekenden) kan worden opgenomen 
in de prestatieafspraken met ‘Goed Wonen’, voor wat betreft de huurwoningen. Wat betreft 
koopwoningen kan dit aspect worden opgenomen in het proces rondom de Omgevingsvisie. 
In reactie op motie 16 (jongerenwerker) stelt de wethouder dat het door de raad beschikbaar 
gestelde budget van € 175.000 vooralsnog leidend is. De wethouder heeft het idee dat de 
indieners met deze motie hetzelfde beogen als het college, namelijk dat het jongerenwerk 
voldoende stevig wordt verankerd en dat de uitvoering goed loopt, waarmee de kwaliteit van 
het jongerenwerk blijft geborgd. 

De heer Vroomans wijst op de eerdere wens vanuit de raad om naar 2,6 fte voor 
jongerenwerk te gaan. Ook het college achtte dit wenselijk. Vervolgens is in 2019 een 
taakstellende bezuinigingsopdracht neergelegd, waarbij expliciet is gesteld, dat dit niet ten 
koste van de kwaliteit mag gaan. Op vragen van de VVD hierover heeft de wethouder 
geantwoord dat het bedrag van € 175.000 een plafond betreft. Op het moment dat duurdere 
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jongerenwerkers worden aangetrokken, betekent dit een afname van formatieplaatsen; dat is 
in strijd met de voorwaarde dat de taakstellende bezuiniging niet mag leiden tot afname van 
kwaliteit. Dit is voor de VVD een zorg en wordt in de motie expliciet 2,6 fte benoemd. 

Wethouder Steeghs zal deze motie op financiële gronden moeten ontraden, want het bedrag 
van € 175.000 betreft écht het plafond. Dat neemt niet weg dat het college onderschrijft, dat 
de kwaliteit van jongerenwerk moet worden geborgd. Als de raad vindt dat dit meer mag 
kosten dan € 175.000, dan staat de wethouder daarvoor open. 

De heer Vroomans vindt dat de wethouder hiermee haar eigen problemen creëert en zij die 
niet bij de raad hoort neer te leggen. De raad heeft duidelijk als kader meegegeven, dat de 
bezuiniging niet ten koste van de kwaliteit mag gaan.

Wethouder Steeghs stelt dat zij de taakstellende bezuinigingsopdracht naar eer en geweten 
heeft ingevuld en kwaliteit blijft nastreven. Spreker is het niet eens met het standpunt dat 
voor een bedrag van € 175.000 minder kwaliteit geboden zal worden. Dit bedrag is op dit 
moment wel leidend voor het aantal fte’s. 

De heer Janszen is ook voorstander van 2,6 fte voor jongerenwerk, zeker in de huidige 
coronatijd. Voor het CDA is het van minder belang wat dat kost en spreker stelt daarom voor 
de middelen voor de 2,6 fte voor jongerenwerk uit het coronabudget te halen.

Wethouder Steeghs ontraadt motie 17, ook al is de oproep in deze motie aan de raad 
gericht. Alle taken en al het personeel zijn overgenomen door een lokale partij. Er zijn geen 
signalen van ontevredenheid. Bovendien wordt hiermee een bedrag van € 174.000 bespaard. 
Op basis van de subsidieverordening is de subsidie per 1 oktober aan GOO verleend. Het 
college is van mening dat de overdracht op een juiste manier is verstrekt en dat er geen 
reden is de Rekenkamer te verzoeken een onderzoek te in te stellen. 

Wethouder Van Extel constateert dat meerdere fracties hebben gesproken over het tempo 
van de woningbouw en bevestigt dat dit een belangrijk punt is. Zij vindt het een goede 
suggestie om de raad één keer per kwartaal bij te praten over de stand van zaken. In de 
commissievergadering van 25 november zal de wethouder de commissie bijpraten over alle 
projecten en de verdere stand van zaken wat betreft woningbouw.
De suggestie om een evaluatie van het geurbeleid uit te voeren, wil de wethouder 
overnemen. In het kader van de Omgevingsvisie kan een evaluatie een waardevolle bijdrage 
leveren om als raad richting te bepalen. 
Het verbeteren van gemeentelijke publicaties is ook een wens van het college. Intern wordt 
bezien hoe dit het beste kan worden opgepakt. 
Het is de vraag of het verstandig is om onderzoek te laten doen naar het bomenbestand, 
zoals de fractie Lokale Realisten/D66 voorstelt. Dit is namelijk zeer ingewikkeld. Het college 
denkt dat het beter is om in te zetten op duurzame vervanging van het bomenbestand, 
waarbij er voldoende groeiruimte is en de juiste bomen op de juiste plaats worden geplant. 
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Het college is blij met het bedrag van € 50.000 voor extra vervanging van bomen, maar niet 
alles kan daarmee worden vervangen. De gemeente voert een terughoudend beleid ten 
aanzien van bomenkap. Alleen indien nodig worden bomen gekapt. De specifieke vraag 
inzake de 54 bomen aan de Wolfsbosscheweg wordt op een later moment beantwoord. 
De groene kaart bevat al heel veel bomen. De planning is om in 2021 de groene kaart te 
bespreken en dan kan ook over mogelijke uitbreiding worden gesproken. Handhaving op het 
onderhoud van bermen door derden heeft geen topprioriteit en op dit moment zijn daar ook 
geen middelen voor beschikbaar. 
In reactie op de opmerking van fractie Vogels over segmentering op de woningmarkt, stelt 
de wethouder dat met projectontwikkelaars afspraken worden gemaakt over de 
segmentering, zoals die door de raad is vastgesteld. Wie vervolgens de uitvoering daarvan 
op zich neemt, is niet aan de gemeente. 

De heer Vogels geeft aan, dat sociale woningbouw het beste is geborgd, als dat wordt 
ondergebracht bij een woningcorporatie, zoals ‘Goed Wonen’. Wanneer hierover met ‘Goed 
Wonen’ geen afspraken worden gemaakt, dan bestaat de kans dat de komende jaren weinig 
sociale woningen zullen worden gebouwd. 

Wethouder Van Extel bevestigt dat dit een belangrijk onderdeel is van de prestatieafspraken. 
Zij neemt de oproep van de fractie Vogels mee. 
Het college had ook graag gezien dat het woningbouwprogramma sneller ten uitvoering zou 
worden gebracht. De praktijk blijkt echter weerbarstig en er zijn heel veel aspecten waar 
rekening mee moet worden gehouden. De wethouder is het ermee eens dat de raad hierin 
beter zou moeten worden meegenomen. Op 25 november zal de stand van zaken worden 
gepresenteerd aan de raadscommissie en worden toegelicht hoe de processen lopen. De 
gemeente voert zelf geen actieve grondpolitiek en daardoor verloopt het proces wel eens 
stroef. Vast staat wel, dat in 2021 diverse bestemmingsplannen in procedure zullen worden 
gebracht. 
In reactie op de vraag van de heer Van Oort inzake het Groenfonds Brabant geeft de 
wethouder aan de mogelijkheden hiervan zeker te zullen bekijken. Op MRE-niveau wordt 
ook bezien of hier gezamenlijk afspraken over kunnen worden gemaakt. De laatste stand 
van zaken met betrekking tot de ontwikkelingen in Handel wordt ook in de 
commissievergadering van 25 november toegelicht. 
Amendement 1 (openbare verlichting pad Auerschootseweg - Burg. Diepstratenlaan) wordt 
door het college ontraden, omdat dit niet aansluit bij het beleid. De verwachting is, dat bij de 
ontwikkeling van de Hondsroosstraat, die gepland staat voor 2021, de verlichting voldoende 
zal zijn om ook dit pad te verlichten. 

De heer Coopmans vraagt of hierop een evaluatie kan plaatsvinden. 

Wethouder Van Extel zegt dat die keuze aan de raad is. De aangegeven dekking in het 
amendement is overigens niet correct omdat het restant voor de bestrijding van de 
eikenprocessierups in de vierde financiële bijstelling als af geraamde post is opgenomen. 
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Motie 9 (actief op zoek naar wateropslag) neemt het college graag over. In de praktijk vindt 
hierover al actief overleg plaats met provincie en waterschap. Het is goed om het hier in het 
kader van natuurontwikkeling ook nog eens over te hebben. 
Motie 11 (sneller bouwen) wil het college graag overnemen. Het is goed om hier een 
concreet tijdschema aan te koppelen. Punt 2 van de oproep wordt al op verschillende 
manieren vormgegeven en staat - ook bij ‘Goed Wonen’ - goed op het netvlies. 
Het eerste punt van motie 12 (omgevingsvisie) wil het college graag overnemen. 
Ten aanzien van punt 2 van de oproep, stelt de wethouder dat voor het college vooral de 
bijdrage van onderop erg belangrijk is. Dit proces van onderop mag niet onder druk komen 
te staan door een uiterlijke vaststellingsdatum te verplichten. 

De heer Bankers is het er mee eens dat zorgvuldigheid is geboden, maar in het buitengebied 
zitten veel ondernemers, die op zo kort mogelijke termijn duidelijkheid willen voor hun 
toekomst. Het is daarom niet goed om stil te blijven zitten. Bovendien heeft de wethouder 
onlangs in de commissie toegezegd, dat de Omgevingsvisie in 2021 komt. 

Wethouder Van Extel zegt dat dit een verkeerd beeld is, want de gemeente krijgt wekelijks 
aanvragen binnen voor bestemmingsplanwijzigingen. Er hoeft niet te worden gewacht op de 
Omgevingsvisie om deze trajecten in behandeling te kunnen nemen. 

De heer Vogels vindt dat hier sprake is van een kip-ei-verhaal. Als er wekelijks aanvragen 
binnen komen, lijkt het hem goed om zo snel mogelijk te starten met het opstellen van de 
Omgevingsvisie. Hoe sneller deze visie beschikbaar is, hoe makkelijker kan worden 
omgegaan met de transitie van het buitengebied, is diens verwachting. Wellicht worden de 
aanvragen, die nu binnenkomen, afgehandeld in strijd met de toekomstige Omgevingsvisie. 

Wethouder Van Extel is het er mee eens, dat alles op alles moet worden gezet om de 
Omgevingsvisie zo snel mogelijk op te stellen, maar in deze motie wordt een harde datum 
genoemd en de wethouder wil voorkomen dat deze afspraak niet kan worden nagekomen. 
Invulling van punt 3 van motie zou betekenen dat er bijna geen gebied meer overblijft 
binnen de gemeentegrenzen waar bedrijven naar toe zouden kunnen verhuizen. Om die 
reden ontraadt het college dit punt. De wethouder adviseert in dit verband om 
aanknopingspunten te zoeken in de evaluatie van het geurbeleid. 
Amendement 4 (haalbaarheidsonderzoek centrum Milheeze) kan het college overnemen. Wel 
geeft de wethouder een waarschuwing. Dit bedrag is bestemd voor een 
haalbaarheidsonderzoek. Of er vervolgens voldoende middelen zijn voor daadwerkelijke 
realisatie, is nog maar de vraag. Dit komt op een later moment aan de orde. 

De heer Van Veen wijst op de noodverordening, die nog steeds van kracht is. De impact van 
corona is enorm. Het is een taak van de volksvertegenwoordigers om de saamhorigheid vast 
te houden en geen mensen te verliezen. Er bestaan nog steeds zorgen over mensen, ‘die 
tussen de wal en het schip dreigen te komen’. Bij iedere nieuwe noodverordening is het de 
taak van de gemeente om na te gaan wat dit betekent voor inwoners, bedrijven, organisaties, 
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stichtingen en verenigingen. Als burgemeester heeft spreker hier ook een nadrukkelijke taak 
in. 
In reactie op de vragen over handhaving en de inzet van extra capaciteit, verwijst de 
portefeuillehouder naar het eerder genomen besluit. Het college is erg bij met deze extra 
capaciteit, die zal worden verdeeld over de BOA’s. De raad zal worden geïnformeerd over wat 
deze extra inzet gaat opleveren. 
Op 9 september is een pilot gestart op industrieterrein Hoogeind. De heer Van Veen is 
inmiddels met de burgemeester van de gemeente Helmond in gesprek gegaan om te kijken 
wat daar precies gebeurt en te beoordelen of dit soort controles ook in het buitengebied van 
Gemert-Bakel kunnen worden uitgevoerd. Met de Hoofdofficier van Justitie wordt dit nader 
bekeken. 
Wildcross is een vervelend fenomeen, maar de capaciteit om hierop te kunnen handhaven, is 
op dit moment onvoldoende. De komende weken zal hiervoor capaciteit worden vrijgemaakt. 

De heer Bankers vraagt of handhaving op wildcrossen op leegkomende maispercelen de 
komende weken al aan de orde is.

De heer Van Veen zegt dat dit zeker onderwerp van gesprek is. 

De heer Bankers vraagt wat de mogelijkheden voor handhaving zijn in particuliere bossen. 

De heer Van Veen is niet bekend met legale crossterreinen in bossen. De gemeente is al 
jarenlang bezig met een handhavingstraject op alle locaties waar illegaal wordt gecrost.
Er bestaat een algemene afkeer tegen zuipketen en er heerst een sfeer alsof het hele 
buitengebied vol staat met zuipketen. De heer Van Veen wil heel graag weten waar die dan 
staan en wil de mensen, die deze keten faciliteren – vaak de ouders – daarop kunnen 
aanspreken. Daarvoor is het belangrijk de locaties te kennen. 
De burgemeester wil motie 15 (organisatie) graag aan de raad in overweging geven.
 
De vergadering wordt geschorst.
De vergadering wordt hervat.  

Raad - Tweede termijn
De heer Janszen constateert dat vanuit alle fracties een positief geluid klinkt ten aanzien van 
voorliggende begroting, al klinken ook zorgen. De zorg betreft onder meer processen. Het 
CDA wil hier een streep onder zetten en vooruitkijken. 
De oproep van de fractie Vogels, om woningbouwplannen te bevorderen, wordt door het 
CDA ondersteund. 
De heer Janszen wil alle moties en amendementen van het CDA in stemming brengen.
In amendement 1 zal onder de derde bullet een wijziging worden aangebracht. De kosten 
zullen worden gedekt uit het restant van de begroting. 
Het CDA hoopt dat de Dorpspartij amendement 2 wil aanpassen, omdat het CDA van mening 
is dat deze op dezelfde wijze dient te worden ingestoken als de autisme-expert. Het CDA 
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stelt daarom voor om voor 2021 incidenteel € 80.000 op te nemen en vanaf 2022 moet de 
GZ-psycholoog zichzelf terugverdienen. 
Het CDA wil amendement 3 aanpassen door het bedrag van € 20.000 te wijzigen naar 
€ 40.000.
Motie centrum Milheeze wordt gewijzigd naar een amendement. Dit wordt amendement 4. 
Motie 6 kan het CDA onderstrepen, maar vraagt speciale aandacht voor de huidige 
ruimtelijke ontwikkelingen, waarin ook plaats dient te zijn voor cultuur. 

De heer Vroomans wijst op de reactie van de wethouder op motie 6 en vraagt het CDA wat 
voor de fractie de strekking van de motie is: een inventarisatie of een “echte visie”. 

De heer Janszen zegt de motie te ondersteunen als deze ziet op een inventarisatie.
Voor wat betreft motie 12 is er vanuit het CDA steun voor punt 1. Voor wat betreft punt 2 
sluit spreker zich aan bij de inbreng van de fractie Vogels. Ook het CDA vindt dat input van 
onderop moet komen. Zorgvuldigheid gaat vòòr snelheid, maar het streven dient te zijn om 
de Omgevingsvisie voor einde 2021 rond te hebben. Het CDA steunt het derde punt niet, 
omdat hiermee de gehele gemeente ‘op slot komt te staan’ voor de betreffende bedrijven. 
Voor motie 14 is geen dekking. Dus deze motie kan het CDA moeilijk steunen. 
Ten aanzien van motie 16 heeft de heer Janszen gesuggereerd om de gelden voor 2,6 fte uit 
de coronamiddelen te halen en deze motie af te voeren. 

De heer Van Oort MSc heeft in de eerste termijn beluisterd dat voorliggende begroting breed 
wordt gedragen. Het is goed dat partijen elkaar, in de voorbereiding van deze begroting, 
elkaar hebben weten te vinden. Het is positief, dat in de moties en amendementen tot 
uitdrukking komt dat de scheidslijn tussen coalitie en oppositie niet scherp is. 
De VVD benadrukte in eerste termijn dat de taakstellende bezuiniging op het sociaal domein 
is gestopt bij dertig procent. Daarbij is niet gezegd dat structureel de taakstelling voor 
tachtig tot negentig procent is gehaald en dit zal zich de komende jaren vertalen. 

De heer Vroomans wijst op de feiten en de cijfers; dan blijkt dat eenvoudigweg sprake is van 
dertig procent. 

De heer Van Oort MSc merkt op, dat de VVD het telkens over incidentele zaken in het 
lopende jaar heeft en niet over de langere termijn. 

De heer Vroomans is van mening dat de raad niet goed wordt geïnformeerd. Op vragen 
volgen vaak misleidende antwoorden. De 2,6 fte voor de jongerenwerker wordt afgeschaald 
en is – naar mening van de VVD - in feite niets anders dan een bezuiniging.

De heer Van Oort MSc stelt dat hij probeert een compleet beeld te schetsen. Hij wil een 
handreiking doen in de verhouding tussen de VVD-fractie en de wethouder sociaal domein 
om dit naar een hoger niveau te tillen. Het informele gesprek bij de koffie kan daar goed bij 
helpen. De blik moet naar de toekomst worden gericht. 
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De heer Vroomans stelt, dat de Dorpspartij de verhouding tussen de VVD en de wethouder 
interpreteert als een persoonlijke vendetta, maar daar gaat het helemaal niet om. De burgers 
staan centraal, maar als hij verkeerde of misleidende antwoorden krijgt op vragen, dan komt 
zijn directheid om de hoek kijken. Spreker neemt het de heer Van Oort kwalijk dat hij dit in 
de persoonlijke sfeer trekt. 

De heer Van Oort MSc stelt vast, dat intern wordt gewerkt aan een andere inrichting van het 
welzijnswerk; die verandering is nodig vanwege de decentralisatie van taken vanuit het Rijk. 
De Dorpspartij wil voorkomen dat er ‘gaten vallen’ in de dienstverlening en streeft na dat dit 
per 1 januari 2021 goed is geregeld voor de inwoners. 
Ten aanzien van motie 12, geeft spreker aan, dat het derde punt niet haalbaar lijkt. De 
inwoners zijn er meer bij gebaat om te kijken wat wél kan. De Dorpspartij is blij met de 
toezegging door de wethouder, dat zij een evaluatie van het geurbeleid wil doen. Wat de 
Dorpspartij betreft, zit er urgentie achter die evaluatie. De fractie wil daar dan ook een 
concrete datum aan koppelen en hoopt uiterlijk juni 2021 een voorstel aan de raad te zien. 
Deze evaluatie kan worden meegenomen in de scenario’s voor nieuw beleid. 
Het verzoek van het CDA om amendement 2 aan te passen, klinkt plausibel, maar waar het 
om gaat, is dat de pilot met de GZ-psycholoog van start gaat en dat deze zich op termijn 
zelf kan terugverdienen, waardoor er aan de achterkant van het programma kosten worden 
bespaard. 

De heer Vroomans wenst een financiële onderbouwing van dit amendement. De investering 
van € 80.000 had op basis van oude beschikkingen berekend kunnen worden. 

De heer Van Oort MSc beoogt met het amendement tot een besparing te komen, door aan de 
voorkant een GZ-psycholoog in te zetten, waarmee mensen eerder en gerichter kunnen 
worden geholpen en geen doorverwijzing naar een dure maatwerkvoorziening nodig is. Een 
complete doorrekening van dit amendement is niet mogelijk.

De heer Bankers vraagt waarom de gemeente hier zelf in moet investeren, nu deze 
voorziening ook wordt aangeboden door de GR Peelgemeenten. 

De heer Van Oort MSc zegt dat dit aan de situatie feitelijk niets verandert. Wanneer diensten 
van GZ-psychologen via de GR Peelgemeenten worden afgenomen, dan is ook sprake van 
inkoop. 

De heer Vogels is het met de heer Van Oort MSc eens, dat nooit exact kan worden berekend, 
wat dit gaat opleveren. Door de wens van het CDA in te willigen en uitsluitend in 2021 te 
investeren, wordt in feite gegokt met het begrotingsresultaat. Spreker roept het CDA op het 
amendement te steunen zoals het is ingediend. 
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De heer Janszen gelooft in het principe. Bovendien is incidenteel investeren over twee jaar 
ook niet mogelijk. Dan zou het structureel worden en dat gaat de CDA-fractie te ver. 

De heer Hoevenaars vraagt de heer Van Oort MSc of hij aan kan geven wat precies de taak is 
van de GZ-psycholoog en of deze persoon vraaggericht of aanbodgericht te werk gaat. 
Wellicht is het ook mogelijk om een psycholoog op consultbasis in te schakelen. 

De heer Van Oorts MSc zegt dat dit laatste staande praktijk is en met hoge kosten gepaard 
gaat. Wat de fractie wil, is een aanbodgerichte GZ-psycholoog, die laagdrempelig 
toegankelijk is en in een vroegtijdig stadium wordt opgezocht. 
De opmerking van de heer Janszen inzake de structurele investering is terecht. Daarom wil 
de heer Van Oort MSc zowel in punt 1, als in punt 2 het jaartal 2022 schrappen. Met deze 
aanpassing laat de Dorpspartij amendement 2 overeind. 
Inzake motie 6 heeft de heer Van Oort MSc begrip voor de oproep van de heer Janszen om 
bij ruimtelijke ontwikkelingen in de centra speciale aandacht te hebben voor kunst en 
cultuur. Dat neemt niet weg dat er bij de Dorpspartij behoefte blijft aan een cultuurvisie. 
Deze cultuurvisie dient primair vanuit de capaciteit vanuit de organisatie vorm te worden 
gegeven. De fractie wenst wel de toezegging dat het maximale uit de beschikbare capaciteit 
wordt gehaald. 

De heer Janszen geeft aan met deze toezegging motie 6 eveneens te kunnen ondersteunen.

De heer Van Oort MSc wijst op de mogelijkheden, die zijn geboden voor uitbreiding van de 
industrieterreinen binnen de gemeente. Dit is een mooie ontwikkeling, maar de ruimte kan 
maar één keer worden uitgegeven. Veel boeren zullen de komende tijd stoppen met hun 
bedrijf. Het VAB-beleid biedt de mogelijkheid om in het buitengebied een bedrijf te starten. 
De fractie wil de mogelijkheden van dit beleid verruimen. De Dorpspartij dient hiertoe samen 
met het CDA en SOCIAAL GEMERT-BAKEL een motie in. 

Motie 18: 
Deze motie wordt later gewijzigd naar amendement 6
Onderwerp: Ontwikkelmogelijkheden VAB-beleid 

De raad besluit:
1. vòòr 1 juli 2021 de gemeenteraad een evaluatie van het VAB-beleid te presenteren;
2. waarbij speciale aandacht is voor:

- Nieuwbouw > 600 meter
- Sloopcompensatie op andere plekken in de gemeente Gemert-Bakel
- Milieucategorisering

3. voor de huidige beschikbare voorraad aan bedrijventerreinen en mogelijk toekomstige 
uitbreidingen in Bakel en Milheeze, in kaart te brengen welke categorie bedrijven op een 
bedrijventerrein thuishoren en welke in het buitengebied zouden passen binnen 
milieucategorie 1 en 2;
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4. hiervoor - met name ten behoeve van de inzet van extra ambtelijke capaciteit - een 
budget ter beschikking te stellen ad € 15.000 ten laste van het begrotingsresultaat.

De heer Vroomans vindt het vreemd om het college te vragen een evaluatie uit te voeren en 
daar vervolgens zelf de kaders voor te stellen. 

De heer Van Oort MSc stelt dat het beleid in algemene zin moet worden geëvalueerd. 
Daartoe geeft de fractie een aantal focuspunten aan, waar extra aandacht voor dient te zijn.

De heer Bankers constateert dat met deze begroting sprake is van geringe kostenstijgingen, 
maar voor burgers is toch sprake van een lastenverzwaring. De fractie vreest dat de 
optelsom van alle plannen tot een begrotingsoverschrijding zal leiden. De fractie Lokale 
Realisten/D66 wil wel blijven investeren, maar met enige voorzichtigheid. 
Met betrekking tot het kappen van bomen lijkt het de fractie goed dat de raad zich eens 
goed laat informeren over biodiversiteit. 
De heer Bankers is blij dat een aantal partijen tot andere inzichten komt met betrekking tot 
het bedrijventerrein aan de Rooije Hoefse dijk.
Motie 9 ziet de fractie veel breder dan uitsluitend gericht op waterberging. 
De heer Bankers wil motie 12 (Omgevingsvisie) aanpassen, door het derde punt te 
verwijderen. Uiteindelijk zal dit punt bij het opstellen van de Omgevingsvisie terugkomen als 
wens vanuit de fractie. 
Ten aanzien van motie 14 heeft de wethouder gesteld dat dit € 15.000 gaat kosten. Dit 
bedrag wil de fractie daarom opnemen ten laste van de begroting en daarmee wijzigt de 
motie in een amendement. Dit wordt amendement 5. 

De heer Janszen stelt dat dit haaks staat op het betoog dat de heer Bankers zojuist heeft 
gehouden en vraagt waar hij dit geld vandaan denkt te halen. 

De heer Bankers geeft aan recreatie en toerisme zo belangrijk te vinden, dat hieraan wel een 
klein bedrag uit de begroting mag worden besteed. 

De heer Hoevenaars vindt sprake van heldere moties en amendementen. Alleen de 
preventieve inzet van de GZ-psycholoog is voor SOCIAAL GEMERT-BAKEL nog te onduidelijk 
om nu mee in te kunnen stemmen. 

De heer Van Kollenburg wijst op de BOA’s, die bij de gemeente Gemert-Bakel in dienst zijn 
genomen. In 2021 is voor drie jaar een bedrag van € 85.000 begroot voor het verhogen van 
de blauwe BOA-capaciteit met 1 fte. Deze BOA is bedoeld voor de controle op huisvesting 
van arbeidsmigranten. De fractie SOCIAAL GEMERT-BAKEL pleit ervoor deze BOA in vaste 
dienst te nemen en in 2022 een vierde BOA in dienst te nemen. Dit heeft alles te maken met 
de inzetbaarheid en het waarborgen van de veiligheid van de blauwe BOA’s. Deze blauwe 
BOA’s zijn niet bewapend en kunnen dan in koppels van twee hun taken oppakken. Hiertoe 
vraagt SOCIAAL GEMERT-BAKEL om in september 2021 een B&W-info te organiseren, waarbij 
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de handhavingsresultaten worden gepresenteerd, alsmede de problemen die bij handhaving 
worden ervaren. Voorts legt spreker de vraag voor of de derde BOA in vaste dienst kan 
worden aangesteld en een vierde BOA in 2022. 
SOCIAAL GEMERT-BAKEL heeft een motie voorbereid, waarin het college wordt opgeroepen 
om de BOA’s - gezien hun inzet tijdens de coronacrisis - in aanmerking te laten komen voor 
de Politie Covid-19 bonus. Gebleken is echter dat de BOA’s al voor deze bonus in 
aanmerking komen; daarmee is het indienen van de motie overbodig. 

De heer Vroomans wil een motie indienen met betrekking tot de inrichting van het 
welzijnswerk in 2021. Dit omdat er grote zorgen bestaan over de inzet van vrijwilligers in 
2021. Het overgangsproces van de oude naar de nieuwe partij vindt de VVD nog steeds 
discutabel. Er is gekozen voor een organisatie, die duurder is dan de oude. Bovendien 
worden de taken in de nieuwe situatie verdeeld over vijf organisaties. 

Motie 19: 
Onderwerp: uitstel herinrichting welzijnswerk

Roept het college op om:
1. de overdracht van de welzijnstaken per direct te staken;
2. het besluitvormingsproces opnieuw te doen, met betrokkenheid van de gemeenteraad en 

met waarborgen voor een zorgvuldig proces;
3. een mogelijke herinrichting van het welzijnswerk niet eerder dan op 1-1-2022 in te 

voeren.

De VVD had nog een motie van treurnis voorbereid, welke is opgeschaald naar een motie van 
afkeuring. De VVD kiest er toch voor deze nu niet in te dienen, maar af te wachten hoe een 
en ander in januari 2021 gaat lopen. 

De voorzitter geeft aan, dat een dergelijke motie altijd kan worden ingediend en daarom 
hoeft deze nu niet te worden aangekondigd. Dat is als het op tafel leggen van een geladen 
pistool. Bij het college ligt sowieso de druk om dit proces tot een goed einde te brengen.

De heer Vroomans ervaart een dergelijke motie ook als een geladen pistool, maar dat pistool 
ligt dan eigenlijk niet hier op tafel, maar bij de burgers van Gemert-Bakel. 
Ten aanzien van motie 16, vindt SOCIAAL GEMERT-BAKEL sprake van een creatieve oplossing 
vanuit het CDA. Het is belangrijk om de inzet van de jongerenwerkers te borgen. Door de 
wethouder is echter duidelijk uitgesproken dat het budget voor de jongerenwerker een 
plafond is, waarmee de 2,6 fte niet is geborgd. De heer Vroomans benadrukt dat de raad 
hier vooraf niet goed over is geïnformeerd. 
Ten aanzien van de motie inzake Kluppluz vindt de heer Vroomans het vreemd dat de 
wethouder hierover een advies aan de raad geeft. 
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De heer Vogels is het ermee eens dat het zeker niet de bedoeling was om een motie van 
afkeuring op tafel te leggen. 
Spreker wijst op de bedrijfsbeëindiging van een agrarisch bedrijf in het gemeentelijk 
buitengebied. Twee burgerwoningen en drie ruimte voor ruimte titels worden gecreëerd. De 
fractie Vogels ziet daarom kansen genoeg voor bedrijventerrein Rooije Hoefsedijk. 
Het verbaast de fractie dat er zo veel moties en amendementen zijn ingediend door de 
coalitiepartijen. 
Motie 3 kan de fractie niet steunen, want dit voorstel wordt onnodig geacht.
Ten aanzien van motie 6 is het de fractie niet geheel duidelijk of dit uitsluitend een 
inventarisatie betreft of ook nieuw beleid meebrengt. In dat laatste geval dient er budget 
aangehangen te worden. De heer Vogels zit niet te wachten op uitsluitend een inventarisatie. 
Motie 7 dient wat de fractie Vogels betreft een amendement te worden. 
Het derde punt van motie 12 komt te vervallen. Fractie Vogels kan deze motie ondersteunen. 
Met betrekking tot motie 16 merkt de heer Vogels op, dat hij principieel tegen het 
gemeentelijk in loondienst nemen van jongerenwerkers. Om die reden zal hij de motie niet 
steunen.
De ingediende amendementen worden gedekt uit het positieve resultaat. Daarmee wordt het 
principe losgelaten, dat voorstellen dienen te zijn voorzien van een dekkingsvoorstel. 

De heer Vroomans is persoonlijk ook geen voorstander van het in loondienst nemen van 
jongerenwerkers, maar wanneer de afweging moet worden gemaakt tussen 1,8 fte binnen dit 
budget of opschalen naar het niveau van 2,6 fte, dan valt wat betreft de VVD de keuze op 
het laatste. 

College – tweede termijn
Wethouder Steeghs stelt in reactie op motie 6, dat de ontwikkeling van een visie op kunst en 
cultuur al langer op de agenda staat. Feit is, dat hier in 2020 nauwelijks gehoor aan kon 
worden gegeven omdat de daarvoor benodigde partners vanwege corona niet bijeen konden 
komen. Momenteel zijn alle kunst- en cultuurorganisaties bezig met overleven. Dat neemt 
niet weg dat het college kunst en cultuur belangrijk vindt en daarom een goed beeld wil 
geven van wat er in Gemert-Bakel wat dit betreft geboden wordt. Op basis daarvan kan de 
raad besluiten over de vervolgstappen. Het college interpreteert de motie in eerste instantie 
als het opstellen van een inventarisatie binnen de bestaande ambtelijke capaciteit. 
Motie 19 raadt de wethouder af. De huidige welzijnsorganisatie heeft op 11 september 2020 
de opdracht aan de gemeente teruggegeven. Het college is daarop op zoek gegaan naar een 
nieuwe partner en heeft op 3 november de beschikking aan Lumens verleend. Dit betreft een 
voldongen feit. 
Een viertal zaken binnen het welzijnswerk wordt elders ondergebracht. Dit zijn het Taalhuis, 
het Mantelzorgpunt, het Infopunt vrijwilligers en de dorpsondersteuners. De 
arbeidscontracten van deze laatste groep worden per 1 januari gecontinueerd. Het budget 
dat hiervoor in de begroting is opgevoerd, is hierin leidend. In de commissievergadering van 
26 november kunnen hierover naar verwachting nadere mededelingen worden gedaan. 
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De wethouder constateert dat het gemeentebestuur hart heeft voor de inwoners en 
vooropstelt dat de kwaliteit van zorg blijft geborgd. 
De onrust ten aanzien van de overdracht naar Lumens wil de wethouder wegnemen. Er wordt 
alles aan gedaan om de warme overdracht zo goed mogelijk te laten verlopen. Wat betreft de 
vrijwilligers is het doel hen te behouden en de wethouder spreekt het vertrouwen uit dat dit 
ook gaat lukken. Ook als het moeilijk wordt, kiest zij ervoor om het gesprek aan te gaan. Zij 
doet daartoe nogmaals een handreiking aan de VVD. 

De heer Vroomans wijst erop dat de wethouder een dergelijk gesprek heeft gevoerd met de 
voorzitter van de adviesgroep sociaal domein. Daar is op een schandalige manier gebruik 
van gemaakt in de commissievergadering. Om die reden heeft hij afgezien van een gesprek. 

Wethouder Van Extel zegt toe haar best te zullen doen om de evaluatie van het geurbeleid 
in juni 2021 gereed te hebben, maar kan wat dit betreft geen harde toezegging doen 
aangezien hiervoor ook externe partijen nodig zijn. De gevraagde toevoeging, in de zin 
inzake scenario’s en consequenties voor het gebied, maakt daar onderdeel van uit. 
De wethouder geeft met betrekking tot motie 18 aan, dat voor de gevraagde evaluatie 
ambtelijke capaciteit nodig is en hiervoor € 15.000 moet worden begroot. 

De heer Van Veen voelt sympathie voor het verzoek van de heer Van Kollenburg, inzake de 
uitbreiding van de formatie van BOA’s, maar zegt dat het niet mogelijk is om nu reeds 
prioriteiten te stellen voor 2022. Dit zal afhangen van veel zaken. Wel zegt de 
portefeuillehouder toe om in juni 2021 een B&W-info te zullen houden om te bezien wat de 
groene en blauwe BOA’s doen. Voorts zal er een enquête worden gehouden onder de BOA’s. 

De vergadering wordt geschorst.
De vergadering wordt hervat. 

De voorzitter gaat over tot het in stemming brengen van de amendementen. 
1. GEWIJZIGD amendement 1: verlichting pad Auerschootseweg - Burg. Diepstratenlaan 

Bakel. Het amendement wordt aangenomen met een meerderheid van stemmen – met 
tegenstemmen van de Lokale Realisten/D66.

Duidelijkheidshalve is hieronder het gewijzigde dictum van amendement 1 opgenomen:
Amendement 1: (tekst onder punt 3 is gewijzigd): 
Onderwerp: verlichting pad tussen de Auerschootseweg en de Burgemeester 
Diepstratenlaan te Bakel

Besluit:
Het door burgemeester en wethouders hiervoor aangehaalde voorgestelde besluit als 
volgt te wijzigen:
1. om op zeer korte termijn (uiterlijk december 2020) 2 stuks lichtmasten te plaatsen 

naast het bovengenoemde pad.
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2. de betreffende kosten hiervoor bedragen ca. € 3.350,00 (inclusief btw).
3. de kosten te dekken uit het resterende bedrag, wat voor 2020 extra was 

gereserveerd, voor het bestrijden van de eikenprocessierupsen het restant van de 
begroting.

2. GEWIJZIGD amendement 2 preventieve inzet GZ-psycholoog. 
De heer Vroomans legt een stemverklaring af. De gemeente heeft een regiefunctie en 
heeft niet als taak een medisch centrum op te zetten. De VVD zal tegenstemmen. 
Het amendement wordt aangenomen met een meerderheid van stemmen – met 
tegenstemmen van de VVD, SOCIAAL GEMERT-BAKEL en Lokale Realisten/D66. 

Duidelijkheidshalve is hieronder het gewijzigde dictum van amendement 2 opgenomen:
Amendement 2: 
Onderwerp: Preventieve inzet GZ-psycholoog

Besluit:
Het door burgemeester en wethouders hiervoor aangehaalde voorgestelde besluit als 
volgt te wijzigen:
1. Voor 2021 en 2022 incidenteel extra € 80.000 op te nemen voor het inkopen van 

een GZ-psycholoog (circa 0,5 FTE), en voor de jaren daarna de kosten 
budgetneutraal op te nemen als zijnde een besparing op de programmakosten 
sociaal domein (jeugd en Wmo). 

2. Kosten te dekken uit het positief saldo van de begroting 2021 en 2022;
3. Twee maal per jaar te evalueren en te rapporteren over het rendement van de 

inzet van de GZ-psycholoog in kwaliteit en kwantiteit (de besparing op de 
programmakosten).

3. GEWIJZIGD amendement 3: budget opstellen nieuw beleid en ‘Beheerplan spelen en 
bewegen’. Het amendement wordt met algemene stemmen aangenomen. 

Duidelijkheidshalve is hieronder het gewijzigde dictum van amendement 3 opgenomen:
Onderwerp: Opstellen beleid en ‘Beheerplan spelen en bewegen’
Besluit:
Het door burgemeester en wethouders hiervoor aangehaalde voorgestelde besluit als 
volgt te wijzigen:
1. incidenteel € 20.000 € 40.000 in de begroting 2021 op te nemen voor het opstellen 

van een nieuw beleid en ‘Beheerplan spelen en bewegen’.
2. de kosten hiervoor te dekken uit het positief saldo van de begroting 2021.

4. Amendement 4 - Haalbaarheidsonderzoek centrum Milheeze (voorheen motie 2).
Het amendement wordt met algemene stemmen aangenomen. 

Duidelijkheidshalve is hieronder het dictum van amendement 4 opgenomen:
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Besluit het hiervoor aangehaalde door het college van burgemeester en wethouders 
voorgestelde besluit als volgt te wijzigen:

Besluit:
- Een voorbereidingskrediet ter grootte van € 15.000,- beschikbaar te stellen voor het 
realiseren van een haalbaarheidsonderzoek voor Milheeze centrum en deze kosten ten 
laste te brengen van de positieve resultaat van de begroting;
- Voortvarend aan de slag te gaan met het haalbaarheidsonderzoek en dit uiterlijk juli 
2021 ter besluitvorming aan de raad voor te leggen.

5. Amendement 5 - Recreatie en toerisme LR&D66 (VOORHEEN MOTIE 14, aangevuld met 
beslispunt 3).
Het amendement wordt aangenomen met een meerderheid van stemmen – met 
tegenstemmen van de fractie Vogels. 

Duidelijkheidshalve is hieronder het gewijzigde dictum van amendement 5 opgenomen:
Onderwerp: recreatie en toerisme in Gemert-Bakel
Besluit het hiervoor aangehaalde door het college van burgemeester en wethouders 
voorgestelde besluit als volgt te wijzigen:

Besluit:
1. zowel lokaal, als regionaal samen met het bedrijfsleven in recreatie en toerisme te 

blijven investeren en middelen hiervoor vrij te maken;
2. hiervoor in de eerste helft van 2021 eerst een visie te ontwikkelen, waarin in een 

tijdspad, marketing, stimulering en investeringen samenhangend worden 
gepresenteerd aan de raad ter vaststelling;

3. hiervoor € 15.000 beschikbaar te stellen en dit te dekken uit het begrotingsresultaat.

6. Amendement 6 - Ontwikkelmogelijkheden VAB-beleid (voorheen motie 18).
Het amendement wordt met algemene stemmen aangenomen. 

Duidelijkheidshalve is hieronder het dictum van amendement 4 opgenomen:

Besluit het hiervoor aangehaalde door het college van burgemeester en wethouders 
voorgestelde besluit als volgt te wijzigen:

Besluit:
1.    Voor 1 juli 2021 de gemeenteraad een evaluatie van het VAB-beleid te presenteren;
2.    Waarbij speciale aandacht is voor:
-       Nieuwbouw > 600 meter
-       Sloopcompensatie op andere plekken in de gemeente Gemert-Bakel
-       Milieucategorisering
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3. Voor de huidige beschikbare voorraad aan bedrijventerreinen en mogelijk toekomstige 
uitbreidingen in Bakel en Milheeze in kaart te brengen welke categorie bedrijven op een 
bedrijventerrein thuis horen en welke in het buitengebied zouden passen binnen 
milieucategorie 1 en 2;

4. Hiervoor, met name ten behoeve van de inzet van extra ambtelijke capaciteit, een budget 
ter beschikking te stellen ad € 15.000 ten laste van  het begrotingsresultaat.

De voorzitter gaat over tot het in stemming van de begroting en concludeert dat de 
begroting met algemene stemmen is aangenomen. 

Besluit: de raad stelt de begroting 2021met algemene stemmen vast. 

De voorzitter brengt vervolgens de moties in stemming.

1. Motie 1 - Grondprijzen verlaging Rips Elsendorp. 
De motie wordt met algemene stemmen aangenomen. 

 
2. Motie 2 vervalt. De motie is gewijzigd naar amendement 4. 

3. Motie 3 - Mobielgroen centrum Gemert.
De motie wordt aangenomen met een meerderheid van stemmen – met tegenstemmen 
van de fractie Vogels en Lokale Realisten/D66.

4. Motie 4 - Deelauto.
De motie wordt met algemene stemmen aangenomen. 

5. Motie 5 - Solidariteitsoproep.
De motie wordt aangenomen met een meerderheid van stemmen – met tegenstemmen 
van SOCIAAL GEMERT-BAKEL en Lokale Realisten/D66.
 

6. Motie 6 - Opstellen cultuurvisie.
De motie wordt met algemene stemmen aangenomen. 

7. Motie 7 - Syntheseklas en project laaggeletterdheid.
De motie wordt met algemene stemmen aangenomen.

8. Motie 8 - Nieuw beleid speeltoestellen.
De motie wordt met algemene stemmen aangenomen.

9. Motie 9 - Actief op zoek naar wateropslag.
De motie wordt met algemene stemmen aangenomen.
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10. Motie 10 - Onderzoek ondersteunen jongere woningzoeker.
De motie wordt met algemene stemmen aangenomen.

11. Motie 11 - Sneller bouwen LR&D66.
De motie wordt met algemene stemmen aangenomen.

12. GEWIJZIGD - Motie 12 Omgevingsvisie.
De motie wordt met algemene stemmen aangenomen.
Duidelijkheidshalve is hieronder het gewijzigde dictum van motie 12 opgenomen:

Motie 12: 
Onderwerp: Omgevingsvisie

Roept het college op/ besluit:
1. met de raad in gesprek te gaan, via het proces over de omgevingsvisie, om te 

bekijken hoe vergelijkbare situaties voorkomen kunnen worden. Dit met als doel dat 
iedere wijziging een verbetering moet zijn van de huidige situatie op alle onderdelen.

2. de omgevingsvisie voor het buitengebied vast te stellen uiterlijk in het jaar 2021.
3. over reeds ingediende bouwaanvragen in het gebied, binnen een straal van 1500 

meter vanaf de bebouwde kom van een van de kerkdorpen van onze gemeente, met 
aanvragers in gesprek te gaan over alternatieven ten einde een oplossing te vinden 
buiten het aangegeven gebied. (Punt 3 is bij besluitvorming komen te vervallen) 

13. Motie 13 - OV knooppunt.
De motie wordt met algemene stemmen aangenomen.

14. Motie 14 - Recreatie en Toerisme Gemert-Bakel
(NB motie 14 is gewijzigd naar amendement 5.)

15. Motie 15 - Onderwerp: besparingen door procesverbetering interne organisatie Gemert-
Bakel

16. Motie 16 - Minimaal 2,6 fte jongerenwerkers Gemert-Bakel
De motie wordt met algemene stemmen aangenomen.

17. GEWIJZIGD Motie 17 - Onderzoek van de overgang van de jeugdhulptaken van Kluppluz 
naar stichting GOO Jongerenwerk.
De motie wordt met algemene stemmen aangenomen.

18. Motie 18 - Ontwikkelmogelijkheden VAB-beleid 
Deze motie is gewijzigd naar amendement 6
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19. Motie 19 - uitstel herinrichtingswerk welzijnswerk.
De heer Bankers meldt dat zijn fractie tegen deze motie is. De fractie LR/D66 heeft deze 
motie zelf mee voorbereid, maar gezien de besluitvorming door het college wordt deze 
niet meer zinvol geacht. 
De motie wordt verworpen met een meerderheid van stemmen – met tegenstemmen van 
het CDA, SOCIAAL GEMERT-BAKEL, fractie Vogels, Dorpspartij en Lokale Realisten/D66. 

12 Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering met een kort moment van stilte.


